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Protokół Nr XIX/2016 

sesji Rady Powiatu Aleksandrowskiego 

przeprowadzonej w sali konferencyjnej w siedzibie Starostwa Powiatowego 

w Aleksandrowie Kujawskim przy ul. Słowackiego 8 

w dniu 16 grudnia 2016 roku 

 

 
1.OTWARCIE. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Aleksandrowskiego Pani Renata Golec rozpoczęła XIX sesję  

o godzinie 10
00

. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Wysoka Rado, otwieram obrady XIX 

sesji Rady Powiatu Aleksandrowskiego. Oddaję głos Panu Staroście. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Szanowna Pani Przewodnicząca, Panie  

i Panowie radni, Szanowni Państwo. Chcieliśmy wspólnie z Panią Przewodniczącą 

podsumować konkurs. Jak Państwo pamiętacie, Zarząd Powiatu na wniosek Komisji 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska ogłosił konkurs pod nazwą „Pomóżmy zwierzętom 

przetrwać zimę”. Na konkurs wpłynęło kilkadziesiąt prac. Do oceny prac Zarząd Powiatu 

powołał komisję, której przewodniczył Pan Andrzej Sygit – Przewodniczący Komisji 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska, dzisiaj nieobecny. Komisja dokonała rozstrzygnięć. Bardzo 

dobrze wypadli uczniowie Zespołu Szkół w Zakrzewie, zdobywając właściwie wszystkie 

wyróżnienia. I miejsce zdobył uczeń klasy III Publicznego Gimnazjum w Zakrzewie Kacper 

Gawroński. Serdecznie gratulujemy. Komisja przyznała również wyróżnienia: I wyróżnienie 

zdobył Dawid Szczerbiak – uczeń klasy I. II wyróżnienie zdobył Mateusz Królikowski – 

uczeń klasy I Publicznego Gimnazjum w Zakrzewie. III wyróżnienie zdobył Adam Nieradko 

– uczeń III klasy. 

 

Starosta wręczył zwycięzcom listy gratulacyjne oraz nagrody.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Wysoka Rado, przechodzimy do 

realizacji porządku dzisiejszych obrad. Otwieram obrady Rady Powiatu Aleksandrowskiego. 

Witam serdecznie Panie i Panów Radnych. Witam Pana Starostę wraz z członkami Zarządu 

Powiatu. Witam przybyłych gości i przedstawicieli lokalnych mediów. Radnych Panią Wandę 

Buchalską i Pana Arkadiusza Świątkowskiego – Wiceprzewodniczących Rady, proszę  

o pomoc w prowadzeniu sesji, w szczególności przy liczeniu głosów w głosowaniach 

jawnych oraz pilnowaniu przebiegu przyjętego porządku obrad. Informuję, że dzisiejszą sesję 

będzie protokołowała Pani Agnieszka Sobiecka – Podlewska, która jest pracownikiem Biura 

Organów Samorządowych. 

 

 

2. STWIERDZENIE PRAWOMOCNOŚCI OBRAD (quorum). 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Wysoka Rado, przechodzimy do 

punktu 2 – stwierdzenie prawomocności obrad. Ustawowy skład Rady Powiatu wynosi  

17 radnych. Według listy obecności, na moment otwarcia sesji uczestniczy w niej 14 radnych. 

Stwierdzam, więc, że sesja dysponuje wymaganym quorum, co oznacza, że Rada Powiatu 

może obradować i podejmować uchwały w sprawach objętych porządkiem obrad, ponieważ 
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jej obrady są prawomocne. 

 

 

3. PORZĄDEK OBRAD SESJI 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Szanowni Państwo. 

Przechodzimy do punktu 3 – porządek obrad sesji. Porządek obrad został przesłany Państwu 

Radnym przy zawiadomieniu o sesji. Problematyka podana w porządku obrad sesji znajduje 

umocowanie i uzasadnienie w projektach uchwał przesłanych Radnym w materiałach przy 

zawiadomieniu o sesji. Informuję, że w dniu 13 grudnia br. Pan Andrzej Nawrocki 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej wystąpił z wnioskiem o zmianę dzisiejszego 

porządku obrad poprzez dodanie punktu 8.12 w brzmieniu „Podjęcie uchwały w sprawie 

uznania wezwania do usunięcia naruszenia prawa za bezzasadne”.  
W związku z powyższym poddaję pod głosowanie wniosek o zmianę porządku dzisiejszych 

obrad, polegającą na dodaniu pkt 8.12 w brzmieniu  „Podjęcie uchwały w sprawie uznania 

wezwania do usunięcia naruszenia prawa za bezzasadne”. Chcę poinformować, że punkt ten 

dotyczy apteki Aspirynka i jest podobny do tego co procedowaliśmy na poprzedniej sesji.  

Kto z Państwa jest ZA zaproponowaną zmianą? Dziękuję bardzo. Czy ktoś jest 

PRZECIWNY?  Czy ktoś SIĘ WSTRZYMAŁ? Nie widzę. 

Przebieg głosowania: ZA - 14 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – 

nie było. Przyjęto jednogłośnie. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Czy są jakieś inne wnioski o zmianę 

porządku obrad. Nie widzę. 

 

PORZĄDEK OBRAD XIX SESJI 

   

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Porządek obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołów z XVII i XVIII sesji. 

5. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu podjętych na XVII i XVIII 

sesji: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Rewizyjnej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

6. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu za okres między XVII a XIX 

sesją: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Rewizyjnej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach objętych porządkiem 

obrad sesji: 

8.1.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego na 2017 rok: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Rady 

Powiatu, 
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b) dyskusja, 

c) podjęcie uchwały. 

8.2.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego na 2017 rok: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienia przewodniczących Komisji Rady 

Powiatu, 

b) dyskusja, 

c) podjęcie uchwały. 

8.3.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli i pracy 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Aleksandrowskiego na 2017 rok: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej, 

b) dyskusja, 

c) podjęcie uchwały. 

8.4.  Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo – Opiekuńczego w Raciążku: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Przewodniczącego Rady 

Powiatu, 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Rewizyjnej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

8.5.  Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości gruntowej oznaczonej 

numerem ewidencyjnym 29/11 o pow. 0,0600 ha położonej w obrębie 

Walentynowo, gmina Dąbrowa Biskupia stanowiącej własność Powiatu 

Aleksandrowskiego będącej w trwałym zarządzie Domu Pomocy Społecznej  

w Zakrzewie na działkę sąsiadującą o numerze ewidencyjnym 29/13: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Mienia Powiatu  

i Infrastruktury Technicznej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

8.6.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XII/187/2016 Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego z dnia 15 kwietnia 2016 r. w sprawie określenia zadań  

z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, na 

realizację których przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych w 2016 roku: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Polityki Społecznej  

oraz Komisji Finansowo - Budżetowej, 

c) dyskusja,  

d) podjęcie uchwały. 

8.7.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia darowizny przez Powiat Aleksandrowski: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Mienia Powiatu  

i Infrastruktury Technicznej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

8.8.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr IX/153/2015 Rady Powiatu  

w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 18 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia 

budżetu powiatu aleksandrowskiego na rok 2016: 
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a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Finansowo – 

Budżetowej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

8.9.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr IX/154/2015 Rady Powiatu  

w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 18 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej prognozy Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2016 - 

2034: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Finansowo – 

Budżetowej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

8.10.  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Aleksandrowskiego na 

rok 2017: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Finansowo – 

Budżetowej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

8.11.  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2017 - 2034: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie Starosty Aleksandrowskiego, 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Komisji Finansowo – 

Budżetowej, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

8.12.  Podjęcie uchwały w sprawie uznania wezwania do usunięcia naruszenia prawa za 

bezzasadne.: 

a) omówienie projektu uchwały – wystąpienie przedstawiciela Komisji Polityki 

Społecznej, 

b) przedstawienie opinii przez przedstawiciela Zarządu Powiatu, 

c) dyskusja, 

d) podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwał w sprawach wniesionych przez Zarząd Powiatu do dnia sesji. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

11. Wnioski lub oświadczenia radnych. 

12. Informacje lub komunikaty. 

13. Zamknięcie obrad.  

 

 

4. PRZYJĘCIE PROTOKOŁU Z XVII I XVIII SESJI. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Wysoka Rado, przechodzimy do 

punktu 4– Przyjęcie protokołów z XVII i XVIII sesji Rady Powiatu. Zgodnie z wymogami  

§ 36 ust. 5 Uchwały Nr XXX/461/2014 Rady Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim  

w sprawie ustanowienia Statutu Powiatu Aleksandrowskiego protokoły z XVII i XVIII sesji 

Rady Powiatu został wyłożone radnym do wglądu na 7 dni przed terminem XIX sesji. 

Zgodnie z wymogami uchwały w sprawie nadania Statutu Powiatu Aleksandrowskiego, 
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poprawki i uzupełnienia do protokołu powinny być wnoszone przez radnych nie później niż 

do dnia rozpoczęcia sesji, na której następuje przyjęcie protokołu. Informuję, że do 

rozpoczęcia sesji nie zostały wniesione, do Przewodniczącej Rady Powiatu, ani poprawki ani 

uzupełnienia do protokołu. Stawiam wniosek o przyjęcie protokołu z XVII sesji oraz o jego 

przyjęcie bez czytania. Bardzo proszę Pan Michał Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek:  Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. W projekcie protokołu 

nr XVII/2016 na stronie 24 wypowiedź Pana Starosty nie jest zacytowana w całości. W 

związku z tym wnoszę o uzupełnienie tej wypowiedzi tak jak ona w rzeczywistości brzmiała. 

Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Gdyby tutaj Pan radny mógł 

doprecyzować. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pan mówi o mojej wypowiedzi. Natomiast 

Pan tylko stwierdza ogólnie fakt ale nie doprecyzowuje Pan, w sensie literalnym, na czym 

miałaby polegać poprawka. Bardzo o to proszę. Oczywiście jako radny, nie jako Starosta.  

 

Radny Pan Michał Włoszek: Chciałbym, żeby było dokładne odzwierciedlenie Pana 

wypowiedzi tak jak ona brzmiała. Natomiast ta wypowiedź, która jest tutaj „Starosta 

Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna : Panie radny ja sobie nie życzę, żeby Pan interpretował 

moje gesty czy zachowania. Nie życzę sobie bo Pan moje zachowania niewerbalne źle 

interpretuje. Powtarzam: nie życzę sobie tego typu zachowań i uwag w stosunku do mojej 

osoby:. Nie jest to pełna wypowiedź Pana Starosty. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Niech Pan przytoczy jaka Pana zdaniem 

powinna być wypowiedź, którą Pan pamięta. Ja tylko przypomnę Panu radnemu, że 

posiedzenia Rady Powiatu są nagrywane.  

 

Radny Pan Michał Włoszek:  Dlatego prosiłbym, żeby odtworzyć ten fragment i uzupełnić  

o fragment wypowiedzi pana Starosty, który nie znalazł się w protokole.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pani Przewodnicząca nie wiem czy jest to 

wniosek formalny. Jeśli jest to wniosek formalny to należałby go przegłosować. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Bardzo proszę Panie radny  

o sprecyzowanie czy występuje Pan z wnioskiem formalnym w tej kwestii. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Tak występuję z wnioskiem formalnym o uzupełnienie 

wypowiedzi na 24 stronie projektu protokołu nr XVII/2016 o rzeczywistą wypowiedź pana 

Starosty, jaka była wypowiedziana. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Poddaję pod głosowanie wniosek Pana 

radnego Włoszka.  

Kto z Państwa jest ZA przyjęciem tego wniosku? Czy ktoś z Państwa jest PRZECIWNY? Kto 

z Państwa WSTRZYMAŁ się od głosu?  

Rozumiem, że ktoś z Państwa nie głosował, ponieważ na sali jest 14 osób a oddano 13 

głosów.  

Przebieg głosowania: ZA- 3 osób. PRZECIW – 7 osób. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ –  

3 osoby. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Za przyjęciem wniosku głosowały 3 

osoby. Przeciwnych było 7 osób. Wstrzymujących się od głosu były 3 osoby. Stwierdzam, że 

wniosek nie został przyjęty.  

Pytam czy są jeszcze jakieś inne wnioski dotyczące protokołu nr XVII/2016? Nie widzę. 

Poddaję pod głosowanie wniosek o przyjęcie protokołu z XVII sesji oraz o jego przyjęcie bez 

czytania.  

Kto z Pań lub Panów radnych jest ZA przyjęciem protokołu? Kto jest PRZECIW? Kto się 

WSTRZYMAŁ od głosu? 

Przebieg głosowania: ZA- 13 osób. PRZECIW – 1 osoba. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ –  

Nie było.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Stwierdzam, że przy jednym głosie 

PRZECIWNYM protokół z XVII sesji Rady Powiatu został przyjęty. Bardzo proszę Pan 

radny Michał Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek:  Pani Przewodnicząca prosiłbym, żeby znalazło się  

w protokole z sesji moje stanowisko, że przyjęty protokół nie jest zgodny z rzeczywistym 

przebiegiem obrad XVII sesji.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Pana wypowiedź zapewne została 

nagrana i zostanie umieszczona w protokole.  

Stawiam wniosek o przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Powiatu oraz o jego przyjęcie bez 

czytania. Czy ktoś z państwa ma wnioski dotyczące tego protokołu? Nie widzę. Poddaję więc 

pod głosowanie wniosek o przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Powiatu oraz o jego 

przyjęcie bez czytania.  

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA takim przyjęciem protokołu? Dziękuję bardzo Czy ktoś  

z Państwa jest PRZECIWNY? Czy ktoś WSTRZMAŁ się od głosu? 

Przebieg głosowania: ZA- 14 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ –  

Nie było. Przyjęto jednogłośnie. 

 

 

5. SPRAWOZDANIE STAROSTY Z WYKONANIA UCHWAŁ RADY POWIATU 

PODJĘTYCH NA XVII i XVIIII SESJI 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Przechodzimy do punktu 5 - 

sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu podjętych na XVII i XVIII sesji.  

O omówienie projektu uchwały poproszę Pana Starostę. 

  

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo 

radni. Zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym Zarząd Powiatu wykonuje uchwały 

Rady Powiatu. W związku z powyższym przedkładam Państwu sprawozdanie z wykonania 

uchwał Rady Powiatu podjętych na XVII i XVIII sesji i wnoszę do Wysokiej Rady o podjęcie 

uchwały w wersji przedstawionej przez Zarząd. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję Panu Staroście. Panią 

Magdalenę Kiciak – Kucharską proszę o przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pani Magdalena Kiciak - Kucharska: 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto. Komisja Rewizyjna na posiedzeniu  
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w dniu 14 grudnia 2016 roku dokonała oceny wykonania przez Zarząd Powiatu uchwał 

podjętych na XVII i XVIII sesji Rady Powiatu. Komisja pozytywnie, jednogłośnie 

zaopiniowała powyższe uchwały. Dziękuję.    

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Zarządzam dyskusję. 

Kto z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Wobec braku chętnych do 

dyskusji zamykam dyskusję. Przechodzimy do podjęcia uchwały. 

Wysoka Rado, poddaje pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania 

Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu podjętych na XVII i XVIII sesji. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo.                 

Czy ktoś jest PRZECIWNY? Czy ktoś SIĘ WSTRZYMAŁ od głosu? Nie widzę. 

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

Przebieg głosowania: ZA- 14 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ –   

nie było. 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIX/248/2016).    

 

 

6. SPRAWOZDANIE STAROSTY Z DZIAŁALNOŚCI ZARZĄDU POWIATU ZA 

OKRES MIĘDZY XVII A XIX SESJĄ 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Wysoka Rado przechodzimy                     

do punktu 9 - sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu za okres między XVII  

a XIX sesją. O omówienie projektu uchwały proszę Pana Starostę.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Szanowna Pani Przewodnicząca, 

Szanowne Panie i Panowie radni, Szanowni Państwo. Zgodnie z ustawą o samorządzie 

powiatowym do wyłącznej właściwości Rady Powiatu należy rozpatrywanie sprawozdań              

z działalności Zarządu Powiatu jako organu wykonawczego. W związku z powyższym 

przedkładam Państwu sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu między XVII i XIX sesją 

Rady Powiatu i wnoszę  do Wysokiej Rady o przyjęcie uchwały przedstawionej przez Zarząd 

Powiatu wraz z uzupełnieniem z dnia 15 grudnia 2016 roku. Dziękuję bardzo.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję Panu Staroście. Proszę Panią 

Magdalenę Kiciak – Kucharską o przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pani Magdalena Kiciak - Kucharska: 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto. Komisja Rewizyjna dokonała kontroli 

działalności Zarządu Powiatu za okres między XVII a XIX sesją Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego. Kontrolę przeprowadzono na podstawie protokołów  

z posiedzeń Zarządu Powiatu oraz  informacji Starosty Aleksandrowskiego. Komisja 

pozytywnie, jednogłośnie opiniuje działalność Zarządu Powiatu za powyższy okres. Dziękuję.   

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Zarządzam dyskusję. 

Kto z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? Pan radny Michał Włoszek proszę 

bardzo. 

 

Radny Pan Michał Włoszek:  Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto. 

Prosiłbym o przybliżenie kilku punktów. Posiedzenie Zarządu z dnia 7 listopada: punkt 9 – 

proszę o omówienie kto dokonał kontroli i jakie uchybienia stwierdzono. Była dość długa 
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przerwa w posiedzeniach Zarządu między 7 a 21 listopada. Rozumiem, że nie było takiej 

potrzeby, żeby wtedy Zarząd się spotykał czy z jakiejś innej … 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Panie radny, zgodnie ze Statutem Zarząd 

ma obligatoryjny obowiązek spotkać się raz na dwa tygodnie. Nie było potrzeby spotykania 

się w tym czasie. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Dziękuję. 21 listopada: punkt 3 – jaka była formuła i kategoria 

konkursu? 21 listopad: punkt 8 – proszę wyjaśnić. 21 listopad: punkt 9 – proszę uzasadnić 

potrzebę. 24 listopad: punkt 18 – jaka jest potrzeba powołania takiego składu Komisji.  

8 grudnia: punkt 35 – proszę przybliżyć. 8 grudnia: punkt 43 – proszę zapoznać Radę  

z uzasadnieniem. 8 grudnia: punkt 44 – te 100.000 litrów oleju opałowego starcza na jaki 

okres czasu? Jakie obiekty opalane są olejem opałowym a jakie miałem i groszkiem? Proszę 

przybliżyć. 8 grudnia: punkt 46 – proszę omówić. I jeszcze z tego dostarczonego dzisiaj: 

punkt 5. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Oddaję głos Panu 

Staroście. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Ja się nie uchylam od odpowiedzi panu 

radnemu tylko sformułowanie „proszę przybliżyć” kiedy w treści informacji jaką Zarząd 

Państwu przedstawia jest informacja, moim zdaniem, jasna. Jeśli można było Pana radnego 

prosić, żeby doprecyzował w jakim kontekście mam informację przedstawić. Bo jeśli mam 

samą treść interpretować i mówiąc kolokwialnie, przekładać to na język praktyczny to się 

mija to z celem. Natomiast przybliżenie czy doprecyzowanie zawsze ma jakiś cel. Pan radny 

tylko mówi w sposób ogólny. Ja nie mam złych intencji, tylko powielanie jeszcze raz, 

odczytywanie tych samych punktów, które Państwo macie i dokonywanie interpretacji czy 

uszczegóławianie, ja mogę to uszczegółowić, tylko bym chciał wiedzieć w jakim zakresie czy 

w jakim kontekście to uszczegółowić. Bo tam, według mnie, jest informacja czytelna. Jeśli 

ktoś to analizuje to wie co z tego wynika. Jeśli nie jest czytelna to ja mogę uszczegółowić ale 

muszę wiedzieć do czego się odnieść. Pan radny wymienia punkty, żeby doprecyzować, 

przybliżyć. Ja bym chciał wiedzieć na czym ma to polegać Panie radny to przybliżenie  

i doprecyzowanie bo to jest ważne. Konkretnie do zadanych tych punktów proszę, żeby Pan 

był uprzejmy powiedzieć na czym ma polegać to przybliżenie. Wtedy ja Panu przybliżę.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Czyli bardzo proszę panie radny  

o konkretne pytania dotyczące kolejnych punktów. I może od razu Panie Starosto przy 

kolejnych punktach będziemy prosić o dalsze pytania. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Ja bym prosił, żebyśmy robili to na takiej 

zasadzie: Pan radny doprecyzuje na czym ma to przybliżenie polegać, ja się od razu do tego 

odniosę. Dobrze?  

 

Radny Pan Michał Włoszek:  Punkt 9 z dnia 7 listopada: proszę o omówienie kto dokonał 

kontroli i jakie uchybienia stwierdzono?  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: To były standardowe przeglądy okresowe. 

Jak Pan radny wie, zgodnie z ustawą Prawo budowlane, mamy przegląd jednoroczny  

i pięcioletni. Jeśli Pan radny chce mogę dostarczyć kopię protokołów bo teraz nie będę 

omawiał w szczegółach tego protokołu. To jest przegląd standardowy, którego dokonują 
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poszczególni dyrektorzy jednostek organizacyjnych. Tak jak mówi przepis prawny, jeden 

przegląd dokonuje się raz w roku i jeden przegląd pięcioletni. O tym co wchodzi w skład tego 

przeglądu mówi ustawa Prawo budowlane. Natomiast podczas tego przeglądu wyniknęły 

pewnego rodzaju usterki i w takim przypadku kierownik jednostki organizacyjnej jest 

zobligowany poinformować organ prowadzący o tych usterkach. Pani Dyrektor dopełniła tego 

obowiązku. Zostało to przeanalizowane na posiedzeniu Zarządu Powiatu i Zarząd podjął 

decyzję, że te bieżące usterki Pani Dyrektor może wykonać. Już je wykonała, zabezpieczyła 

ten budynek ze środków finansowych, które ma przewidziane u siebie w planie finansowym. 

Natomiast jeśli pan radny chce szczegóły tego przeglądu i rocznego i pięcioletniego to 

dysponujemy protokołem i po sesji możemy Panu skserować i Pan sobie poczyta.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Proszę bardzo Pan radny Michał 

Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Dziękuję. dzień 21 listopada, punkt 3 – podjął uchwałę nr 

189/2016 w sprawie powołania komisji konkursowej w celu dokonania oceny nadesłanych 

prac na konkurs ekologiczny dla dzieci i młodzieży ze szkół gimnazjalnych  

i ponadgimnazjalnych pod tytułem „Pomóżcie zwierzętom przetrwać zimę”. W składzie 

Komisji: Andrzej Sygit – przewodniczący komisji, Marcin Strych – członek komisji, Anna 

Wochna – członek komisji. Tak jak powiedziałem wcześniej, chciałem się dowiedzieć jaki 

jest charakter tego konkursu. Czy był to konkurs plastyczny czy jakikolwiek inny? Bo jeśli 

tak to chciałbym się zapytać dlaczego nie było żadnego specjalisty plastyka. Można przyjąć, 

że Pan Strych jest artystą fotografikiem i być może to wyczerpuje ale chciałbym również 

poznać Pana stanowisko dlaczego był taki skład tej komisji i jaki był charakter tego konkursu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Proszę bardzo panie Starosto. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Panie radny, ja ten konkurs przed chwila 

podsumowywałem. Był to konkurs ekologiczny gdzie do wykonania była ulotka formatu, 

bodajże, B5. Zarząd  zdecydował o powołaniu takiej a nie innej komisji i stwierdził, że do 

wyłonienia laureatów, zwycięzców w tymże właśnie konkursie nie potrzeba jakiś 

szczególnych kwalifikacji. Między innymi zaproponował jedną Panią, która zajmuje się na co 

dzień tą problematyką – Panią Annę Wochnę. Na szefa Komisji Zarząd zaproponował Pana 

Andrzeja Sygita – Przewodniczącego Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, która to była 

inicjatorem tego konkursu. Tak zdecydował Zarząd. Dzisiaj żeśmy ten konkurs podsumowali 

wręczyliśmy nagrody. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Panie radny ja mam 

taką prośbę aby nie odczytywał Pan wszystkich punktów z tego sprawozdania ponieważ my 

mamy przed sobą tekst, wystarczy zadać pytanie dotyczące danego punktu. Proszę bardzo. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Pani Przewodnicząca, chciałem właśnie, żeby to było szybko  

i tak skrótowo to potraktowałem. W związku z tym jeśli Pan Starosta życzy sobie żebyśmy to 

rozwijali to ja rozumiem, że muszę to rozwinąć, między innymi w uzasadnieniu tego jak tutaj 

mamy opisane. Punkt 8 – pozytywnie zaopiniował projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie 

uznania wezwania do usunięcia naruszenia interesu prawnego za bezzasadne. Panie Starosto 

jakiego interesu prawnego, czyjego? Niestety z tego akurat sprawozdania nic nie wynika. Ja 

mogę się domyślić o co chodzi ale tylko domyślić.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Dzisiaj na wniosek Pana Andrzeja 
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Nawrockiego – Przewodniczącego Komisji Polityki Społecznej zmienialiśmy porządek obrad 

sesji. Dotyczy to apteki Aspirynka. Jak Państwo wiecie na poprzedniej sesji podjęliśmy 

uchwałę natomiast po przesłaniu tej uchwały samemu adresatowi apteka ponownie wystąpiła 

z pismem, w związku z tym na dzisiejszej sesji znowu będziemy to rozstrzygali. Dotyczy to 

apteki Aspirynka. Być może akurat tutaj pan radny ma rację. Mogliśmy doprecyzować czego 

to dotyczy ale jest to dzisiaj w porządku obrad sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Proszę bardzo Pan radny Michał 

Włoszek punkt 9. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Dziękuję. punkt 9 – wyraził zgodę na kontynuację zatrudnienia 

dla trzech pracowników pracujących w Powiatowym Urzędzie Pracy w Aleksandrowie 

Kujawskim na czas określony na stanowiskach: referent do spraw statystyki, księgowa, 

pośrednik pracy. Panie Starosto, jaka jest potrzeba kontynuacji tego zatrudnienia? Z czego 

wynika ta kontynuacja?  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Proszę Panie Starosto. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Ci pracownicy mieli umowy na czas 

określony. One się kończą z końcem tego roku. W związku z tym Pani Dyrektor wystąpiła  

z pismem do Zarządu Powiatu z prośbą o wyrażenie zgody na kontynuację tego zatrudnienia 

uzasadniając potrzebę posiadania tych pracowników. To nie jest zwiększenie etatów. Nie 

przyczynia się to zatrudnienie do wyższych wydatków jeśli chodzi o wynagrodzenia osobowe 

bo te wszystkie środki finansowe już są uwzględnione w planie finansowym Urzędu Pracy. 

Dotyczy to tylko tego, że kończyła się umowa na czas określony i wyraziliśmy zgodę na 

zatrudnienie tych pracowników. W tej chwili nie wiem czy jest w trakcie postępowanie czy 

już jest zakończone. Po prostu po zakończeniu tej procedury na tych trzech stanowiskach 

będą pracownicy zatrudnieni. Dyrektor Urzędu Pracy jako niezbędne widzi, że to 

zatrudnienie musi być żeby realizować w sposób poprawny zagadnienia związane z rynkiem 

pracy, aktywizacją zawodową osób bezrobotnych, funkcjonowaniem urzędu pracy, w tym, 

między innymi, wydziału księgowości.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo, Pan radny Michał 

Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Punkt 18 – powołanie komisji konkursowej w celu 

opiniowania złożonych ofert  na realizację zadania publicznego w zakresie prowadzenia  

w 2017 roku na terenie powiatu aleksandrowskiego punktu nieodpłatnej pomocy prawnej,  

w składzie: Dariusz Wochna – przewodniczący komisji, Wojciech Marjański – członek 

komisji, Lotfi Mansour – członek komisji, z głosem doradczym Piotr Marciniak – sekretarz 

powiatu, Lidia Kulpa – inspektor Wydziału Polityki Społecznej i Promocji Powiatu oraz Anna 

Szmeichel – radca prawny. Panie Starosto czy była konieczna potrzeba żeby cały Zarząd  

i między innymi Pan zajmował się tak błahą sprawą? Czy nie szkoda czasu na przewodzenie 

takiej komisji? 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Proszę bardzo Panie Starosto. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: W mojej ocenie to nie jest błaha sprawa. 

Jest to nieodpłatna pomoc prawna gdzie od 1 stycznia tego roku już takiej pomocy 

mieszkańcom powiatu udzielamy. Wczoraj na posiedzeniu Zarządu była podjęta uchwała bo  
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chodziło o organizacje pozarządowe. Wpłynęło sporo ofert. Żeśmy przyjęli odpowiednie 

kryteria oceny formalnej i merytorycznej. Dokonaliśmy wyboru jednej z organizacji 

pozarządowych, która będzie świadczyła usługi nieodpłatnej pomocy prawnej na terenie 

powiatu aleksandrowskiego w 2017 roku.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo, Pan radny Michał 

Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Punkt 35 – podjął uchwałę nr 186/2016 w sprawie przyjęcia 

zasad przyznawania dofinansowania w ramach pilotażowego programu aktywny samorząd  

w powiecie aleksandrowskim w 2016 roku. Panie Starosto ja nie mogę nic innego powiedzieć 

oprócz tego, żeby Pan przybliżył o co chodzi i jakie są  to zasady.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Pan Starosta, proszę bardzo. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: W trakcie nastąpiła zmiana Zarządu 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych i w związku z tym ten 

Zarząd przesłał nowe wytyczne. Ta umowa była przez nas zawarta już wcześniej i po 

przesłaniu tych nowych wytycznych Zarząd Powiatu również musiał zmienić tę uchwałę, 

która była wcześniej podjęta dostosowując ją jak gdyby do wytycznych tego nowego Zarządu 

PFRON, które zostały do nas przesłane. Teraz w szczegółach panu nie odpowiem. Jeśli Pan 

radny chce się z tym zapoznać to są dokumenty u Pani Kierownik Wesner. Chodziło tylko  

o zmianę, jak gdyby aneksowanie wcześniejszej umowy. Chyba chodziło tam o przesunięcie 

środków czy też terminu rozliczania. Termin rozliczania był chyba do 15 kwietnia 2017 roku, 

o tyle ile pamiętam bo nie jestem w stanie szczegółowo udzielić w tej chwili odpowiedzi. 

Dokumenty są dostępne u pani Kierownik Wesner, jeśli pan taką wolę wyrazi to ja polecę 

przygotować te dokumenty i Panu dostarczyć.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu Staroście. 

Proszę Pan radny. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Czyli rozumiem, że dotyczy to środków PFRONowskich i to 

mi wystarczy. Dziękuję. Punkt 43 – zapoznał się z postanowieniem Prokuratury Rejonowej  

w Aleksandrowie Kujawskim o odmowie wszczęcia dochodzenia w sprawie dotyczącej 

zawiadomienia Zarządu Powiatu Aleksandrowskiego dotyczącego zniesławienia  

i znieważenia funkcjonariuszy publicznych. Panie Starosto prosiłbym o odczytanie tego 

uzasadnienia z prokuratury. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Nie mam tego tutaj przy sobie. Prokuratura 

odmówiła wszczęcia postępowania w związku z tym, że nie mogła tego Pana, który te pisma 

pisał, zlokalizować w sensie adresu zamieszkania. W konkluzji stwierdziła również, że tego 

typu pomówienia powinny być rozpatrywane  z powództwa cywilnego. nie wiem czy 

absorbować całą Radę Powiatu odczytywaniem tego uzasadnienia. Jest ono u mnie dostępne, 

jeśli pan radny chce ja je skseruję i panu dostarczę.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Proszę bardzo Pan radny. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Panie Starosto, naprawdę szkoda naszych środków na 

kserowanie. Wydawało mi się, że wystarczy tylko i wyłącznie zapoznać, między innymi, 

Radę, która była wnioskodawcą tego. 
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Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Panie radny ale ja myślę, o kserowaniu nie 

dla wszystkich radnych. Tylko Pan zadaje to pytanie i chcę Panu skserować. Jeśli Pan jest 

zainteresowany uzasadnieniem to ja mogę tę jedną kartkę skserować. To nie aż takie koszty.  

 

Radny Pan Michał Włoszek:  To w takim razie proszę przesłać mi na pocztę mailową.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: To będzie zapisane w protokole i pan 

radny na pewno to otrzyma. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Proszę bardzo Pan 

radny. 

 

Radny Pan Michał Włoszek:  Punkt 44 – wydaje mi się, że jest to spora ilość 100.000 litrów 

oleju opałowego. W związku z tym proszę uzasadnić. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Panie radny takie zapotrzebowanie zgłasza 

kierownik jednostki, w tym przypadku Pan Dyrektor Chrzanowski, który jakoś to kalkuluje. 

Przeprowadza samo rozeznanie biorąc pod uwagę lata poprzednie i taką ilość nam 

przedstawił, Zarząd wyraził zgodę na wszczęcie tego postępowania co nie oznacza w sposób 

faktyczny, że te 100.000 litrów w takcie sezonu grzewczego czy całego roku musi być zużyte. 

Jest to uzależnione od wielu czynników: od warunków atmosferycznych, pogodowych, jeśli 

chodzi o same temperatury. Natomiast nie chcę teraz mówić ile to zużycie wyszło w 2015 

roku ale myślę, że gdzieś w tych granicach. Jest z nami tutaj Pan Dyrektor może chciałby 

doszczegółowić. Ale na te 100.000 litrów wyraziliśmy zgodę. Jeżeli nie będzie to 

wykorzystane to będą oszczędności. Natomiast jeśli będzie to lepiej zamówić troszkę więcej 

tego paliwa niż później dzielić zamówienie i w trakcie roku jeszcze raz przeprowadzać 

postępowanie. A przy postępowaniu, jak Pan wie, im większa ilość tym jest niższa cena. 

Gdyby brakło jakieś 10.000 czy 15.000 litrów i byśmy robili postępowanie to wtedy na 

pewno tę cenę mielibyśmy wyższą. Jest ogrzewany główny budynek Zespołu Szkół  

i Placówka Socjalizacyjna.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo, proszę Pan radny. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Jeśli jest z tego ogrzewana również Placówka Socjalizacyjna 

to już zmienia postać rzeczy. Dziękuję. Punkt 46 – czego dotyczy to zawiadomienie  

o ujawnionych okolicznościach wskazujących na naruszenie dyscypliny? 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Proszę Panią Skarbnik o odpowiedź na to 

pytanie. 

 

Skarbnik Powiatu Pani Dorota Sobierajska: W wyniku kontroli przeprowadzonej przez 

pracowników Wydziału Finansowego stwierdzono nieprawidłowości w zakresie 

przeprowadzenia inwentaryzacji. Chodzi głównie o okres, ustalenie terminów 

przeprowadzenia inwentaryzacji i samego sposobu. Nieprawidłowości w tym zakresie 

stanowią czyn stanowiący naruszenie dyscypliny finansów publicznych. W związku z tym 

Zarząd postanowił zawiadomić Rzecznika Dyscypliny Finansów Publicznych o tych 

nieprawidłowościach. Poza tym stwierdzono nieprawidłowości w zakresie prowadzenia ksiąg 

rachunkowych. Ze względu na fakt, że kontrole wykonują pracownicy, którzy normalny 

zakres czynności mają w Wydziale Finansowym nie jesteśmy w stanie dogłębnie zbadać, 
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porównać dokumentów w danej szkole z faktami przedstawionymi w księgach stąd też jest 

wniosek Zarządu o powołaniu kontroli zewnętrznej, która będzie miała więcej czasu na 

przeprowadzenie kontroli obiektywnej, dokładnej, rzeczowej, przedstawienie rzeczowego 

stanu w zakresie rachunkowości w tej szkole.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo, proszę Pan radny 

Michał Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Dziękuję. Jeszcze punkt 5 z dzisiejszego uzupełnienia – 

postanowił zawrzeć aneks o dofinansowanie działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej. 

Czego ten aneks dotyczy?  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Punkt 5 uzupełnienia Panie Starosto. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Tam kwota dofinansowania pozostaje ta 

sama. Tam jest udział środków PFRON około 60%, jest tam tez udział Gminy Miejskiej  

i naszego Powiatu. Tam chodziło o zmianę środków finansowych, przesunięcia między 

paragrafami. Tam się nic nie zmieniało w ogólnym planie finansowym. A tego typu zmiany 

wymagają formy pisemnej. Chodziło tutaj o Warsztat Terapii Zajęciowej w Aleksandrowie 

Kujawskim. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panie Starosto. Proszę 

bardzo Pan Michał Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek:  Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję. czy ktoś z Państwa chciałby 

zabrać jeszcze głos? Nie widzę. Wobec powyższego przechodzimy do podjęcia uchwały.  

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Starosty  

z działalności Zarządu Powiatu za okres między XVII a XIX sesją wraz z uzupełnieniem. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo.                

Czy ktoś z Państwa jest PRZECIWNY? Czy ktoś z Państwa SIĘ WSTRZYMAŁ od głosu?  

Stwierdzam, że przy jednym głosie wstrzymującym się, Rada podjęła uchwałę. 

Przebieg głosowania: ZA- 14 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – 

nie było. 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji                                

(Uchwała Nr XIX/249/2016).    

 

 

7. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Wysoka Rado, przechodzimy do  

punktu a mianowicie „Interpelacji i zapytań radnych”. Instytucja „interpelacji i zapytań” 

uregulowana jest w przepisach paragrafów 22 i 23 Statutu Powiatu. Interpelacje i zapytania 

mogą być składane na sesji lub w okresie między sesjami i kierowane wyłącznie do Zarządu 

Powiatu albo do Komisji zawsze za pośrednictwem Przewodniczącego Rady Powiatu. 

Interpelacje składa się w sprawach zasadniczych dla powiatu. Zapytania składa się  

w sprawach dotyczących bieżących problemów powiatu, w szczególności w celu uzyskania 

informacji o określonym stanie faktycznym. Odpowiedź na interpelację lub zapytanie jest 

udzielana stronie na sesji lub na piśmie w ciągu 14 dni od daty jej złożenia. Kto z Pań 
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 i Panów radnych chce zabrać głos w tym punkcie porządku obrad? Proszę bardzo Pan Maciej 

Włoch. 

 

Radny Pan Maciej Włoch:  Panie Starosto mam trzy krótkie interpelacje. 

Pierwsza interpelacja dotyczy drogi Ciechocinek – Siutkowo. Prosiłbym o interwencję jeżeli 

chodzi o niszczenie drogi przez kolej, która naprawia przejazdy. W tej chwili pobocza są 

bardzo poobrywane. Na tej drodze dopuszczalny tonaż to 10 ton a samochody które tamtędy 

jeżdżą, na pewno, ważą więcej. Jeśli Pan Starosta chciałby zobaczyć to mam dokumentację 

fotograficzną. 

Druga interpelacja: chciałbym poznać koszty odnowienia drogi bez warstwy ścieralnej. Ile na 

odcinku kilometra kosztuje jedna warstwa, bez tej warstwy ścieralnej. Dlaczego pytam? Bo 

na drodze Ciechocinek – Siutkowo, na odcinku który przebiega przez Gminę Raciążek po tej 

warstwie ścieralnej droga ta wygląda bardzo słabo. A jest ona zaraz po naprawie. 

Trzecia interpelacja: chciałbym wiedzieć kto jest odpowiedzialny za zimowe utrzymanie dróg 

na terenie gmin Waganiec, Nieszawa i Raciążek.  

Odpowiedź na wszystkie interpelację poproszę na piśmie. Dziękuję bardzo  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Kto z Państwa 

jeszcze chciałby zabrać głos? Pan radny Michał Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto. 

Właściwie musiałbym się ustosunkować do odpowiedzi na moje interpelacje z XVII sesji, 

niemniej jednak ze względu na świąteczny charakter dzisiejszych obrad nie chcę tego robić. 

Sygnalizuję, że na pewno do tego tematu wrócę. Natomiast w tej chwili tylko zasygnalizuję, 

że Pan Starosta nie wywiązał się z terminu udzielenia odpowiedzi na interpelację. Zgodnie  

z naszym Statutem odpowiedź na interpelacje udzielana jest ustnie na sesji lub pisemnie przez 

Starostę lub przewodniczącego właściwej komisji w ciągu 14 dni od daty jej złożenia. 

Odpowiedzi pisemnej udziela się na żądanie radnego składającego interpelację. Ja nie 

otrzymałem odpowiedzi w ciągu 14 dni. Natomiast w punkcie dalej mówi się „nie udzielenie 

odpowiedzi na interpelację z ważnych powodów w terminie określonym w ust. 4 nakłada na 

odpowiedni organ obowiązek powiadomienia radnego o przyczynach zwłoki i wskazaniu 

nowego terminu udzielenia odpowiedzi”. Takiej informacji również nie otrzymałem. To tylko 

sygnalizuję. Natomiast mam jedną przyjemną informację: Panie Starosto gratuluję, udało się 

w sposób właściwy w końcu posadzić i uzupełnić drzewka na ulicy Narutowicza. Zarząd 

Dróg Powiatowych zrobił to tym razem fachowo, te stare zostały wymienione. Więc po tych 

naszych  rozmowach coś się zmieniło. 

Mam konkretne zapytanie: Panie Starosto, ten temat poruszałem już kilkakrotnie od roku. 

Chciałbym otrzymać od Pana jasną deklarację: czy ratując życie biologiczne w stawie na 

terenie Zespołu Szkół Nr 1 w Aleksandrowie Kujawskim  spowoduje Pan uzupełnienie wody 

w tym stawie czy nie? Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Kto z Państwa 

chciałby zabrać jeszcze głos w tym punkcie? Pan radna Mariola Banaszkiewicz. 

 

Radna Pani Mariola Banaszkiewicz: Pani Przewodnicząca, Panie Starosto. Chciałabym 

przychylić się do wniosku kolegi radnego Macieja Włocha i proszę o informację, kto wygrał 

przetarg na zimowe utrzymanie dróg w całym powiecie? Proszę o odpowiedź na piśmie. 

Dziękuję bardzo. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Pan radny Konstanty 
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Grzegórski. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: Ja już poprzednio mówiłem i ten temat będzie, po 

prostu, podobny. Wynika to nie z mojej złośliwości tylko z troski. Anonimowo nie wiadomo 

kto będzie miał wślizgnąć się na drogę powiatową prosto pod koła nadjeżdżającego 

samochodu. Chodzi o to, że droga składa się z pasa jezdni, poboczy, rowów i jeszcze 

zadrzewień na zewnątrz. W związku z czym, zanim będziemy modernizować drogę Nieszawa 

– Ośno – Stara Wieś, na skrzyżowaniu jak się jedzie do Słomkowa na tory przy wyjeździe, jak 

już kiedyś mówiłem poprawiła Gmina Aleksandrów to skrzyżowanie. Tam jest, po prostu, 

kałuża wody i teraz na tym lodzie wyjeżdżając… bo ja dzisiaj rano objechałem te drogi, żeby 

wiedzieć jaki jest stan rzeczy. Uważam, że przedtem to zrobiła w dobrej gestii i współpracy 

Gmina Aleksandrów. Niemniej jednak w moim odczuciu te trzy taczki gruzu wypadałoby 

nawieźć przez drogi powiatowe. Z tego tytułu, że jest to bezpośredni zjazd z drogi 

powiatowej w stronę prowincji Słomkowa Kolonii i na te, tak zwane przysłowiowo, tory. To 

niewielki koszt, to trzeba trochę wyobraźni, żeby zapobiec jakiejś tragedii. Uważam, że 

takimi małymi, drobnymi sprawami, możemy pomału, pomału i do ideału. Dlatego też nawet 

będąc w dniu odbioru miałem swoje uwagi, poczytano mi to za złośliwość. Niemniej jednak 

po czasie okazało się, że były one uzasadnione. Są poprawki naniesione, są pozamykane 

pęknięcia emulsją, podsypane są wjazdy, poszerzone są wjazdy, ubite tą, tak zwaną, stopą.  

W związku z czym jest to o co chodziło. Czyli można. Ale zadaję sobie pytanie: dlaczego nie 

można tego od razu, tylko po jakiś przepychankach? Niesie to takie mieszane uczucia. Tutaj 

jest radość, że inwestycja jest zrobiona, tu są podziękowania, ludzie się cieszą. A tu są takie 

… brak tej kosmetyki. I naprawdę, żeby każdy wykonawca umiał sprzedać swój produkt to 

jak po remoncie byłyby wszystkie oddane czynności a nie zamieciona podłoga. To są 

drobiazgi, które rzutują na taki smak. Dlatego chciałem tu podziękować pełniącej obowiązki 

Pani Roszak. Tu trochę z humorem podejdę do sprawy: gdzie diabeł nie może tam kobietę 

pośle. I za czasów jej pełnienia obowiązków podbudowaliśmy zaległą drogę, która się wlokła 

20 lat. Oby tak dalej. A może pozostawić Ją na tym stanowisku i skończymy inwestycje.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Panie radny, ja mam prośbę, proszę 

skonkretyzować swoją interpelację.  

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: Interpelacja była taka, żeby doprowadzić do stanu 

bezpiecznego ten zjazd. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa 

chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę. W związku z powyższym proszę Zarząd Powiatu  

o przygotowanie odpowiedzi na złożone interpelacje i zapytania, które zostaną udzielone  

w punkcie 10 porządku obrad. 

 

 

8.  ROZPATRYWANIE PROJEKTÓW UCHWAŁ ORAZ PODJĘCIE UCHWAŁ  

 W SPRAWACH OBJĘTYCH PORZĄDKIEM OBRAD SESJI. 

 

8.1 PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE USTALENIA PLANU PRACY RADY 

POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO NA 2017 ROK 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Wznawiam obrady. Przystępujemy do 

punktu 8 porządku sesji celem podjęcia uchwał w sprawach objętych porządkiem obrad sesji. 

Punkt 8.1 dotyczy podjęcia uchwały w sprawie  ustalenia planu pracy Rady Powiatu 
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Aleksandrowskiego na 2017 rok. Zgodnie z § 16 ust. 1 uchwały Nr XXX/461/2014 Rady 

Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim w sprawie ustanowienia Statutu Powiatu 

Aleksandrowskiego, Rada działa zgodnie z uchwalonym planem pracy. W związku  

z powyższym przedkładam plan pracy Rady Powiatu Aleksandrowskiego na 2017 rok  

i wnoszę o jego przyjęcie. Wszyscy Państwo radni dostali ten plan pracy razem z materiałami 

sesyjnymi. Każdy z Państwa mógł się z nim zapoznać. W związku z powyższym zarządzam 

dyskusję. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. W związku  

z tym przystępujemy do podjęcia uchwały.   

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego na 2017 rok 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo. Kto                       

z Państwa jest PRZECIWNY? Czy ktoś z Państwa się WSTRZYMAŁ od głosu? Nie widzę. 

Dziękuję bardzo.   

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę jednogłośnie.  

Przebieg głosowania: ZA - 14 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – 

nie było. Przyjęto jednogłośnie. 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIX/250/2016).    

 

 

8.2. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZATWIERDZENIA PLANÓW PRACY 

KOMISJI RADY POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO NA 2017 ROK 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Przechodzimy do punktu 8.2 - podjęcie 

uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Powiatu Aleksandrowskiego na 

2017 rok. Zgodnie z art. 17 ust. 2 ustawy o samorządzie powiatowym oraz  

§ 45 ust. 2 Statutu Powiatu Aleksandrowskiego, Komisje podlegają Radzie Powiatu w całym 

zakresie swojej działalności, przedkładają jej swoje plany pracy i działają zgodnie  

z zatwierdzonymi przez Radę planami. Wszystkie Komisje opracowały swoje plany pracy na 

najbliższy rok. Otrzymaliście je Państwo wraz z projektem uchwały. Za chwilę poproszę 

wszystkich Państwa Przewodniczących lub też zastępców o przedstawienie tych planów 

pracy. Wszystkich Państwa radnych proszę o skupienie ponieważ w niektórych planach 

nastąpiły jeszcze drobne zmiany. Bardzo proszę Pana Macieja Włocha o przedstawienie planu 

pracy Komisji Finansowo – Budżetowej. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej Pan Maciej Włoch: Pani 

Przewodnicząca, plan pracy został przedstawiony radnym. Jeśli byłyby jakieś pytania do tego 

planu to proszę bardzo. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: W punkcie dyskusja będziemy mogli 

zadawać pytania. Dziękuję bardzo Panu Przewodniczącemu. Proszę pana Andrzeja 

Nawrockiego o przedstawienie planu pracy Komisji Polityki Społecznej. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Andrzej Nawrocki: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado. Wszyscy otrzymaliśmy plan pracy Komisji Polityki 

Społecznej. Plan powstał w wyniku wspólnego działania członków Komisji. Praktycznie 

planem tym zajmowaliśmy się na dwóch posiedzeniach: na pierwszym omówiliśmy projekt 

potem na drugim posiedzeniu wniesione były pewne zmiany i poprawki. Uważam, że plan 

pracy na rok 2017 obejmuje te wszystkie zagadnienia, którymi Komisja powinna się 

zajmować. Gdyby były jakieś pytania jestem gotowy na nie odpowiedzieć. Dziękuję.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu 

Przewodniczącemu. Proszę Panią Mariolę Banaszkiewicz o przedstawienie planu pracy 

Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej. 

 

Przewodnicząca Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Pani Mariola 

Banaszkiewicz: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Państwo radni otrzymali projekt 

uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Powiatu w tym Komisji 

Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej. W załączniku do tej uchwały wkradły się małe 

błędy. W związku z tym załącznik został poprawiony i przedstawiony Państwu radnym.  

Wymienię tylko punkty w których były naniesione poprawki: I kwartał 3 punkt – chodziło o 

zmianę daty, punkt brzmiał „zapoznanie się z informacją Starosty dotyczącą zimowego 

utrzymania dróg powiatowych w sezonie 2014/2015”, nastąpiła zmiana daty na „2015/2016”. 

II kwartał, punkt 2 – zapoznanie się informacją Starosty z realizacji budżetu za 2015 rok, 

zmieniono na rok 2016. III kwartał – przedstawienie propozycji zadań, których finansowanie 

należałoby uwzględnić w projekcie budżetu Powiatu na 2016 rok i do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2016 – 2034, chodzi tutaj o budżet na rok 

2018 i Prognozę na lata 2018 – 2034. IV kwartał – zapoznanie się z informacją Starosty na 

temat wykonywanych modernizacji i remontów dróg powiatowych w 2015 roku, chodzi o rok 

2017. W punkcie drugim też chodzi o daty 2018 i 2017. Proszę o przyjęcie planu pracy 

Komisji z tymi poprawkami. Dziękuję bardzo  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Pani 

Przewodniczącej. Plan pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska przedstawi Pani 

Małgorzata Wdowczyk – Zastępca Przewodniczącego Komisji. 

 

Zastępca  Przewodniczącego Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pani Małgorzata 

Wdowczyk: Pani Przewodnicząca, Panie Starosto, Wysoka Rado. Wszyscy Państwo radni na 

pewno zapoznali się z planem pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska na rok 2017 

więc nie będę go uszczegóławiać ale w IV kwartale wkradł się mały błąd. W związku z tym 

wnoszę o dokonanie autopoprawki w punkcie 2 „Opracowanie planu pracy Komisji na rok 

2017” należy zmienić na „rok 2018”. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Pani 

Przewodniczącej. Chcielibyśmy żeby czas się zatrzymał. Niestety czas biegnie bardzo szybko 

i musimy to uwzględnić. Szanowni Państwo, zarządzam dyskusję. Czy ktoś z Państwa 

chciałby o coś zapytać? Nie widzę. W związku z powyższym przechodzimy do podjęcia 

uchwały.   

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji 

Rady Powiatu Aleksandrowskiego na 2017 rok. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo.                  

Czy ktoś z Państwa jest PRZECIWNY? Czy ktoś się WSTRZYMAŁ? Nie widzę. 

Stwierdzam, że przy jednym głosie wstrzymującym się, Rada podjęła uchwałę. 

Przebieg głosowania: ZA - 14 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – nie 

było. Przyjęto jednogłośnie. 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIX/251/2016).    
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8.3. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZATWIERDZENIA ROCZNEGO PLANU 

KONTROLI I PRACY KOMISJI REWIZYJNEJ RADY POWIATU 

ALEKSANDROWSKIEGO ZA 2017 ROK 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Wysoka Rado, przechodzimy do 

punktu 8.3 – podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli i pracy 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Aleksandrowskiego za 2017 rok. O omówienie projektu 

uchwały proszę Zastępcę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Panią radną Magdalenę 

Kiciak - Kucharską. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pani Magdalena Kiciak – Kucharska: 

Pani Przewodnicząca, Panie Starosto, Wysoka Rado. Komisja Rewizyjna podczas posiedzenia 

w dniu 12 października 2016 roku przygotowała roczny plan kontroli i pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Aleksandrowskiego na rok 2017, który jest załączony do 

dzisiejszego porządku obrad. Wobec tego wnoszę do Wysokiej Rady o przyjęcie planu bez 

czytania. W planie wystąpiły dwa małe błędy: w kwartale II w punkcie 3 – powinno być 

„opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu za rok 2016” a nie „rok 2015”.  

W kwartale III, punkt 3 „opracowanie sprawozdania z wykonania planu kontroli Komisji za  

I półrocze roku 2017” a nie „roku 2016” jak było wcześniej w załączniku. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Pani 

Przewodniczącej. Zarządzam dyskusję. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? Nie widzę. Wobec braku chętnych zamykam dyskusję i przechodzimy do podjęcia 

uchwały.   

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli 

 i pracy Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Aleksandrowskiego za 2017 rok. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo.                   

Czy ktoś z państwa jest PRZECIWNY? Czy ktoś z państwa się WSTRZYMAŁ od głosu? 

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę jednogłośnie.  

Przebieg głosowania: ZA - 14 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – 

nie było. Przyjęto jednogłośnie. 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIX/252/2016).    

 

 

8.4. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ROZPATRZENIA SKARGI NA 

DZIAŁALNOŚĆ DYREKTORA SAMODZIELNEGO PUBLICZNEGO 

ZAKŁADU LECZNICZO – OPIEKUŃCZEGO W RACIĄŻKU 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Wysoka Rado, przechodzimy do 

punktu 8.4, który dotyczy podjęcia uchwały w sprawie  rozpatrzenia skargi na działalność 

Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo – Opiekuńczego w Raciążku.  

W dniu 19 października 2016 roku Starosta Aleksandrowski przekazał Przewodniczącej Rady 

Powiatu Aleksandrowskiego, według właściwości, skargę złożoną przez Wojewódzki Szpital 

dla Nerwowo i Psychicznie Chorych w Świeciu nad Wisłą na działalność Dyrektora 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo – Opiekuńczego w Raciążku. 

Przewodnicząca Rady Powiatu przekazała skargę, celem jej rozpatrzenia do Komisji 

Rewizyjnej. W swojej skardze skarżący zarzucił Dyrektorowi SPZL-O uchylanie się od 

ponownego przyjęcia do Zakładu pacjenta, który, na mocy postanowienia Sądu Rejonowego 

w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 17 maja 2016 roku przebywał w Szpitalu w Świeciu nad 
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Wisłą. Według właściwości, zgodnie z § 101  oraz § 102 Statutu Powiatu Aleksandrowskiego 

Komisja Rewizyjna Rady Powiatu wydała opinię i przygotowała projekt uchwały Rady 

Powiatu. Otrzymaliście Państwo dzisiaj uchwałę z autopoprawką polegającą na dodaniu na 

końcu strony pierwszej tekstu o następującej treści „dla Nerwowo i Psychicznie Chorych  

w Świeciu nad Wisłą za bezzasadne i wydała w tej sprawie stosowną opinię”. Ta 

autopoprawka już jest we władaniu każdego z Państwa. Proszę teraz Panią Magdalenę Kiciak 

– Kucharską Zastępcę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie opinii 

Komisji. 

 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pani Magdalena Kiciak – Kucharska: Pani 

Przewodnicząca, Panie Starosto, Wysoka Rado. Komisja Rewizyjna Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego rozpoznała skargę złożoną przez Wojewódzki Szpital dla Nerwowo  

i Psychicznie Chorych im. Bednarza w Świeciu nad Wisłą na działalność Dyrektora 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo – Opiekuńczego w Raciążku. W związku  

z rozpatrywaną skargą Komisja odbyła dwa posiedzenia: w dniu  3 i 9 listopada 2016 roku. 

Komisja wysłuchała Dyrektora oraz Radcę Prawnego Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Leczniczo – Opiekuńczego w Raciążku. Pani Dyrektor wyjaśniła, iż Sąd Rejonowy  

w Bydgoszczy Wydział VI Rodzinny i Nieletnich w dniu 22 listopada 2005 roku wydał 

postanowienie o umieszczeniu Pana R. D. w Domu Pomocy Społecznej. Z uwagi na stan 

zdrowia, na podstawie decyzji Starosty Aleksandrowskiego z dnia 6 sierpnia 2008 roku,  

w okresie od 30 listopada 2009 roku do 26 lipca 2016 roku był on pacjentem Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Leczniczo – Opiekuńczego w Raciążku. Mając na uwadze stan zdrowia 

Pana R. D. Dyrektor SPZL-O wystąpiła z wnioskiem do Sądu Rejonowego w Aleksandrowie 

Kujawskim o umieszczenie go w szpitalu psychiatrycznym o profilu zamkniętym. Pacjent,  

z uwagi na obraz kliniczny choroby, całkowicie nie stosował się do powszechnie 

obowiązujących norm społecznych ani też do regulaminu placówki dezorganizując w ten 

sposób funkcjonowanie oddziału na którym przebywał a także innych pacjentów. Na mocy 

postanowienia Sądu Rejonowego w Aleksandrowie Kujawskim III Wydział Rodzinny  

i Nieletnich z dnia 17 maja 2016 roku, pacjent Pan R. D został umieszczony w Wojewódzkim 

Szpitalu dla Nerwowo i Psychicznie Chorych w Świeciu nad Wisłą, gdzie przebywa od 16 

lipca 2016 roku. Z uwagi na umieszczenie Pana R. D. w szpitalu psychiatrycznym o profilu 

zamkniętym, co odpowiadało potrzebom zdrowotnym pacjenta, Jego dalszy pobyt w SPZL-O 

był nieuzasadniony. Zaistniały stan faktyczny pozwolił, stosowanie do treści art. 29 ust. 1 pkt 

1 ustawy z dnia 15 kwietnia 2011 roku o działalności leczniczej na wypisanie pacjenta  

z SPZL-O. W stosunku do pacjenta została spełniona przesłanka uregulowana w pkt 1 „stan 

zdrowia pacjenta nie wymaga dalszego udzielania świadczeń zdrowotnych w tym 

przedsiębiorstwie”. Ponadto należy zaznaczyć, iż Pan R. D. jest osobą ubezwłasnowolnioną, 

nad którą, na mocy orzeczenia sądowego, pieczę sprawuje kurator sądowy. Jak wynika  

z załączonej do sprawy, obszernej korespondencji kurator sądowy wykazuje bierną postawę  

w przedmiotowej sprawie. Wskazują na to zarówno wyjaśnienia złożone przez Dyrektora 

SPZL-O jak i dokumentacja załączona przez jednostkę skarżącą. Komisja Rewizyjna po 

zapoznaniu się z treścią załączonego do sprawy postanowienia Sądu Rejonowego w 

Aleksandrowie Kujawskim uznała, że pacjent R. D. z chwilą umieszczenia go w szpitalu 

psychiatrycznym przestał być pacjentem SPZL-O. Komisja Rewizyjna rozpatrując 

przedmiotową sprawę w oparciu o zgromadzony materiał nie znalazła podstaw do uznania 

zarzutów zawartych w skardze za zasadne i uznała, że skarga na Dyrektora SPZL-O  

w Raciążku nie zasługuje na uwzględnienie. Komisja Rewizyjna wnosi do Rady Powiatu  

o oddalenie skargi jako bezzasadnej. Przebieg głosowania: ZA – 4 osoby, PRZECIW – nie 

było, WSTRZYMUJĄCE SIĘ – nie było. Dziękuję.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Zarządzam dyskusję 

w tym punkcie. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Pan radny Michał Włoszek, proszę. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Chciałem się zapytać czy 

Komisja Rewizyjna uwzględniała również pismo Sądu Rejonowego w Aleksandrowie 

Kujawskim Wydział Rodzinny i Nieletnich? Nie będę cytował bo mamy przecież ten 

dokument przed sobą. I czy Komisja brała pod uwagę sformułowanie na końcu pierwszej 

strony jeśli chodzi o skargę? Też nie będę tego cytował bo nie ma takiej potrzeby. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję. Pani Wiceprzewodnicząca.  

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pani Magdalena Kiciak – Kucharska: 

Szanowny Panie radny Włoszek: tak. Komisja wszystkie te zdania i wszystkie dokumenty 

uwzględniła rozpatrując powyższą skargę.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Pan radny Michał 

Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: W jaki sposób Komisja interpretuje pismo z Sądu Rejonowego 

w Aleksandrowie Kujawskim gdzie jest wyraźnie powiedziane, iż umieszczenie pacjenta  

w szpitalu psychiatrycznym ma charakter czasowy a nie stały. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Bardzo proszę Panie radny  

o powtórzenie jeszcze raz bo Pani Wiceprzewodnicząca chyba nie usłyszała tego co Pan 

powiedział. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Jak Państwo interpretujecie pismo sądu, w którym  

w końcówce jest informacja, iż umieszczenie pacjenta w Szpitalu Psychiatrycznym ma 

charakter czasowy a nie stały. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Bardzo proszę Pani 

Wiceprzewodnicząca jeżeli będzie Pani mogła to proszę o odpowiedź na to pytanie. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pani Magdalena Kiciak – Kucharska: 

Jeżeli jest to możliwe to poproszę Pana Włoszka, żeby umożliwił nam udzielenie odpowiedzi 

na piśmie ponieważ tutaj nie mam przy sobie dokumentów i dokładnie nie jestem w stanie 

przeanalizować odpowiedzi na to pytanie. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Panie radny, być może jest tak, że Pani 

Wiceprzewodnicząca nie chce się teraz wypowiadać w imieniu całej Komisji. Proszę bardzo. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pani Magdalena Kiciak – Kucharska: 

Jeżeli chodzi o postanowienie Sądu Rejonowego w Aleksandrowie Kujawskim i o to co jest 

zapisane w tym postanowieniu jeżeli chodzi o tryb leczenia, uważam, że nie jestem do końca 

władna, żeby komentować bądź opiniować treść postanowienia sądu.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Proszę bardzo Pani radna Edyta 

Stefaniak – Mansour. 
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Radna Pani Edyta Stefaniak – Mnasour: Chcę tutaj uszczegółowić, bo tutaj chodziło o to, 

Panie radny Włoszek, że wzięliśmy to pod uwagę, że pacjent ten nie jest mieszkańcem tylko 

pacjentem Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo – Opiekuńczego w Raciążku.  

W związku z tym takie stanowisko razem podjęliśmy. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Pan radny Konstanty 

Grzegórski. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: Co do szczegółów przychylę się do stanowiska Komisji 

ale wydam tylko takie swoje zdanie. Nie jest chory tylko pacjent ale i cały system. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby 

zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. W związku z powyższym przystępujemy do podjęcia 

uchwały.  

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo – Opiekuńczego w Raciążku wraz 

z autopoprawką. 

Kto z Pań i Panów jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Czy ktoś z Państwa jest 

PRZECIWNY? Czy ktoś z Państwa się WSTRZYMAŁ od głosu?   

Stwierdzam, że Rada nie podjęła omawianej uchwały: 12 osób głosowało PRZECIW, 2 osoby 

WSTRZYMAŁY SIĘ od głosu, ZA – nie było głosów. 

Przebieg głosowania: ZA- 14 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ –  

nie było. Przyjęto jednogłośnie. 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIX/253/2016 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Zarządzam 5 minut przerwy.  

 

Przerwa w obradach od godziny 11
05

 do godziny 11
20

. 

 

 

8.5. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZAMIANY NIERUCHOMOŚCI 

GRUNTOWEJ OZNACZONEJ NUMEREM EWIDENCYJNYM 29/11 O POW. 

0,0600 HA POŁOŻONEJ W OBRĘBIE WALENTYNOWO, GMINA DĄBROWA 

BISKUPIA STANOWIĄCEJ WŁASNOŚĆ POWIATU 

ALEKSANDROWSKIEGO BĘDĄCEJ W TRWAŁYM ZARZĄDZIE DOMU 

POMOCY SPOŁECZNEJ W ZAKRZEWIE NA DZIAŁKĘ SĄSIADUJĄCĄ  

O NUMERZE EWIDENCYJNYM 29/13 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Wznawiam obrady. Kolejny punkt  8.5 

- podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości gruntowej oznaczonej numerem 

ewidencyjnym 29/11 o pow. 0,0600 ha położonej w obrębie Walentynowo, gmina Dąbrowa 

Biskupia stanowiącej własność Powiatu Aleksandrowskiego będącej w trwałym zarządzie 

Domu Pomocy Społecznej w Zakrzewie na działkę sąsiadującą o numerze ewidencyjnym 

29/13. O omówienie projektu uchwały proszę Pana Starostę. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, 

Szanowni Państwo radni. W dniu 21 października 2016 roku Dyrektor Domu Pomocy 

Społecznej w Zakrzewie Pan Andrzej Kownacki wystąpił pismem o wyrażenie zgody na 

zamianę części gruntów. Zamiana polegałaby na oddaniu działki nr 29/11 położonej w gminie 
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Dąbrowa Biskupia, obręb Walentynowo stanowiącej własność Powiatu Aleksandrowskiego 

będącej w trwałym zarządzie Domu Pomocy Społecznej w Zakrzewie, z przeznaczeniem na 

powiększenie działki sąsiadującej, w zamian za taką samą część gruntów, metr za metr, 

działki 29/13 będącej własnością osoby prywatnej. Strony ustaliły, że nie ponoszą żadnych 

dopłat z tego tytułu. Działka będąca przedmiotem zamiany posłużyłaby jako droga 

ewakuacyjna i ułatwiłaby dostęp do budynków bezpośrednio przylegających do placówki. 

Aby dokonać zmiany gruntów uzasadnione jest podjęcie stosownej uchwały przez Radę 

Powiatu. Ja tylko doprecyzuję, ponieważ na Komisji były pytania, są to grunty rolne, jest to 

IV i V klasa gruntów. Są to nieużytki. Ta droga, którą Pan Dyrektor się teraz porusza, okazało 

się, że jest to własność osoby prywatnej i ta osoba wyraziła zgodę na to aby oddać jej za to 

taką samą ilość działki, metr za metr, działki sąsiadującej. Sama ustawa o gospodarce 

nieruchomościami w art. 15 pkt 1 mówi, że nieruchomości stanowiące własność jednostki 

samorządu terytorialnego mogą być przedmiotem zamiany na nieruchomości stanowiącej 

własność osób fizycznych. W przypadku nierównej wartości zamienianych nieruchomości 

stosuje się dopłatę, której wysokość jest równa różnicy wartości zamienianych 

nieruchomości. Chodzi tutaj o to, że nie mamy tego typu przypadku, bo gdybyśmy zamieniali 

swoją działkę usytuowaną w Ciechocinku na działkę, która jest w Zakrzewie to rzeczywiście 

różne byłyby wartości gruntów. Natomiast to są działki sąsiadujące i wartość gruntów jest ta 

sama. Po spisaniu aktu notarialnego nie ponosimy z tego tytułu żadnych dopłat. Po prostu 

następuje czysta zamiana gruntów. O tym też mówi ustawa o gospodarce nieruchomościami. 

W związku z tym wnoszę do Wysokiej Rady o podjęcie uchwały. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję Panu Staroście. Proszę Panią 

Mariolę Banaszkiewicz – Przewodniczącą Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury 

Technicznej o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Pani Mariola 

Banaszkiewicz: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt omawianej uchwały. Przebieg głosowania: 3 osoby ZA, 2 osoby PRZECIW, 

WSTRZYMUJĄCYCH się nie było. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Zarządzam dyskusję.  

Kto z państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? Pani Wiceprzewodnicząca Wanda 

Buchalska. 

 

Radna Pani Wanda Buchalska: Panie Starosto, ja mam taką uwagę natury organizacyjnej. 

Ja już raz zwracałam na to uwagę. Przecież mamy zasób geodezyjny i powiat stać na to, żeby 

załączyć nam mapę, żebyśmy mieli obraz tego nad czym procedujemy. Myślę, że do tej jednej 

uchwały jak i do drugiej mogłaby być mapa zaznaczona. To by zobrazowało nam sytuację. 

Nadal proszę, żeby przy kolejnej, znów takiej sytuacji były radnym dostarczane mapki. 

Mamy zasób geodezyjny. Przecież jest to prosta sprawa dla powiatu, żeby taki załącznik 

przygotować. Dziękuję.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Dobrze Pani radna.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję. Pan radny Michał Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto. Sprawa 

stanęła na Komisji. Przynajmniej jeśli chodzi o moją motywację byłem przeciwny dlatego, że 

Pan Starosta nie potrafił umotywować jaka jest wartość tych działek, co jest na tych 
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działkach. W związku z tym prosiłbym Panie Starosto, żeby jeszcze raz doprecyzować. 

Rozumiem, że ani na jednej ani na drugiej działce nie ma żadnych urządzeń? Czegoś co by 

cokolwiek ograniczało. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Nie ma nic. Panie radny nie ma żadnych 

urządzeń. 

 

Radny Pan Michał Włoszek:  Klasa gruntu jest taka sama? 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Klasa gruntu jest taka sama. Są to działki 

sąsiadujące. V klasa gruntu. W tej chwili są to nieużytki. Na jednej działce, którą teraz 

użytkuje DPS usytuowana jest droga. Natomiast my oddajemy grunt sąsiadujący przy sobie, 

też klasy V. nie ma tam sytuowanych żadnych urządzeń w gruncie. W związku z tym, chcemy 

zamiany metr za metr, bez żadnych dopłat. Zamieniamy się tymi działkami z osobą prywatną. 

Na tym to polega. 

 

Radny Pan Michał Włoszek:  Dobrze. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Pan radny Konstanty Grzegórski. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: Już jest musztarda po obiedzie ale tak jak koleżanka 

Wiceprzewodnicząca powiedziała i kolega Włoszek, z troską o jasność sprawy  na przyszłość. 

Mamy przecież służby geodezyjne, mamy wypis z rejestru gruntów i przy dzisiejszej 

komputeryzacji żadna to trudność skserować, żeby było porównanie o czym mówimy. Bo tak 

to siedzimy jak na tureckim kazaniu. Nie jesteśmy trybikami w zegarku, który ktoś nastawia 

tylko chodzi o to, żeby mieć pełną świadomość, że głosuję za tym czy za tym w pełnym 

przekonaniu. Myśmy też zamieniali grunty, robiłem w czynie społecznym 30 lat temu, grunty 

skarbu państwa na grunty prywatne, budowaliśmy studnie głębinową, jako ciało społeczne. 

Mieliśmy potem rozprawy karne, prawne, inne rzeczy. Okazało się, że nasza chłopska 

ostrożność dlatego żeśmy się podparli, nie mówiąc gminie, na mapkach, to nas uratowało. 

Chodzi o to, że nie wiadomo co komu odbije za parę miesięcy czy tygodni i powie, ze jakieś 

tam korzyści nie korzyści …. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Bardzo bym prosiła Panie radny  

o pilnowanie słownictwa. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: Chodzi mi o to, że mając swoje służby geodezyjne, żeby 

one nie skostniały. Niech one pracują twórczo i doradczo i pomocnie nam.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Czyli Panie Konstanty, powiela Pan 

prośbę przedstawioną przez Panią Wiceprzewodniczącą. Jestem pewna, że tutaj Pan Starosta 

stanie na wysokości zadania i tę prośbę obojga Państwa, na pewno, zrealizuje. Czy ktoś  

z państwa jeszcze chciałby zabrać głos w tym punkcie?  Nie widzę. W związku z tym 

przystępujemy do podjęcia uchwały.  

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zamiany nieruchomości gruntowej 

oznaczonej numerem ewidencyjnym 29/11 o pow. 0,0600 ha położonej w obrębie 

Walentynowo, gmina Dąbrowa Biskupia stanowiącej własność Powiatu Aleksandrowskiego 

będącej w trwałym zarządzie Domu Pomocy Społecznej w Zakrzewie na działkę sąsiadującą 

o numerze ewidencyjnym 29/13. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Dziękuję bardzo.  Czy 
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ktoś z Państwa jest PRZECIWNY? Czy ktoś z Państwa SIĘ WSTRZYMAŁ? Dziękuję 

bardzo.    

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

Przebieg głosowania: ZA - 14 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ –  

nie było. Przyjęto jednogłośnie. 

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIX/254/2016).    

 

 

8.6. PODJĘCIE UCHWAŁY ZMIENIAJĄCEJ UCHWAŁĘ NR XII/187/2016 RADY 

POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO Z DNIA 15 KWIETNIA 2016 R.  

W SPRAWIE OKREŚLENIA ZADAŃ Z ZAKRESU REHABILITACJI 

ZAWODOWEJ I SPOŁECZNEJ OSÓB NIEPEŁNOSPRAWNYCH, NA 

REALIZACJĘ KTÓRYCH PRZEZNACZA SIĘ ŚRODKI PAŃSTWOWEGO 

FUNDUSZU REHABILITACJI OSÓB NIEPEŁNOSPRAWNYCH W 2016 ROKU 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Kolejny punkt to punkt 8.6 – podjęcie 

uchwały zmieniającej uchwałę Nr XII/187/2016 Rady Powiatu Aleksandrowskiego z dnia 15 

kwietnia 2016 r. w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 

osób niepełnosprawnych, na realizację których przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2016 roku. O omówienie projektu uchwały proszę 

Pana Starostę. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo 

radni. W związku z pismem Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Aleksandrowie 

Kujawskim w sprawie zmniejszenia środków finansowych z zakresu rehabilitacji zawodowej, 

wnoszę o zmianę uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej  

i społecznej osób niepełnosprawnych, na realizację których przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2016 roku, poprzez 

zwiększenie limitu środków finansowych na zadania z zakresu rehabilitacji społecznej. 

Powyższe zmiany zapewniają pełne wykorzystanie środków finansowych przeznaczonych 

przez Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na zadania z zakresu 

rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zwiększenie liczby osób objętych wsparciem. 

Wobec powyższego wnoszę do Wysokiej Rady o akceptację zmian zaproponowanych  

w projekcie niniejszej uchwały. 

 

Godzina 11
30

 – salę obrad opuścił radny Pan Michał Włoszek. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję Panu Staroście. Proszę Pana 

Andrzeja Nawrockiego o przedstawienie opinii Komisji Polityki Społecznej. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Andrzej Nawrocki: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado. Jest to typowa uchwała czyszcząca. Chodzi o to, żeby nie 

oddawać niewykorzystanych pieniędzy do PFRON tylko je w pełni wykorzystać. Uważam, że 

jest to na plus dla Pani Dyrektor, że czuwa nad środkami i stara się wykorzystać je wszystkie. 

Komisja Polityki Społecznej pozytywnie, jednogłośnie akceptuje wspomnianą uchwałę. 

Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu 

Przewodniczącemu. Proszę pana Macieja Włocha Przewodniczącego Komisji Finansowo – 
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Budżetowej o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej Pan Maciej Włoch: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado. Komisja Finansowo – Budżetowa pozytywnie jednogłośnie 

zaopiniowała projekt omawianej uchwały. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Zarządzam dyskusję. 

Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. W związku z tym przystępujemy do 

podjęcia uchwały.  

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XII/187/2016 Rady 

Powiatu Aleksandrowskiego z dnia 15 kwietnia 2016 r. w sprawie określenia zadań  

z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, na realizację których 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2016 

roku. 

Kto z Państwa jest ZA podjęciem omawianej uchwały? Czy ktoś z Państwa jest 

PRZECIWNY? Czy ktoś SIĘ WSTRZYMAŁ? Nie widzę. 

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

Przebieg głosowania: ZA-  13 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ – 

nie było.  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIX/255/2016).    

 

 

8.7. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE PRZYJĘCIA DAROWIZNY PRZEZ   

POWIAT ALEKSANDROWSKI 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Przechodzimy do punktu 8.7 –                     

podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia darowizny przez Powiat Aleksandrowski.  

O omówienie projektu uchwały proszę Pana Starostę. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pani Przewodnicząca, Panie i Panowie 

radni, Szanowni Państwo. W dniu 18 listopada 2016 roku Rada Miejska Aleksandrowa 

Kujawskiego wyraziła zgodę na dokonanie darowizny przez Gminę Miejską Aleksandrów 

Kujawski na rzecz Powiatu Aleksandrowskiego scedowania prawa własności nieruchomości 

gruntowych oznaczonych w ewidencji gruntów numerami 10/1 mapa 26 o powierzchni oraz 

numerem 15/1 mapa 26 położonych w Aleksandrowie Kujawskim przy ulicy Słowackiego  

z przeznaczeniem na cel publiczny. Przedmiotowe działki położone są na ogrodzonym terenie 

Powiatowego Szpitala w Aleksandrowie Kujawskim i stanowią jego zorganizowaną całość. 

Na wyżej wymienionych działkach usytuowana jest portiernia oraz droga dojazdowa do 

budynków szpitala. Darowizna ta pozwoli na lepsze wykorzystanie przedmiotowych 

nieruchomości i uregulowanie ich faktycznego stanu prawnego, stąd zasadne jest jej podjęcie 

o co wnoszę do Wysokiej Rady. Dziękuję bardzo  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu Staroście.  

O przedstawienie opinii Komisji proszę Panią Mariolę Banaszkiewicz – Przewodniczącą 

Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej. 

 

Przewodnicząca Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Pani Mariola 

Banaszkiewicz: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. Komisja pozytywnie, jednogłośnie 

zaopiniowała projekt omawianej uchwały. Dziękuję.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Pani 

Przewodniczącej. Zarządzam dyskusję. Kto z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. 

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia darowizny przez Powiat 

Aleksandrowski. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem uchwały? Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa 

był PRZECIWNY? Czy ktoś SIĘ WSTRZYMAŁ? Nie widzę.  

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę. 

Przebieg głosowania: ZA-  13 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ –  

nie było.  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIX/256/2016).    

 

 

8.8.  PODJĘCIE UCHWAŁY ZMIENIAJĄCEJ UCHWAŁĘ NR IX/153/2015 RADY 

POWIATU W ALEKSANDROWIE KUJAWSKIM Z DNIA 18 GRUDNIA 2015 

ROKU W SPRAWIE UCHWALENIA BUDŻETU POWIATU 

ALEKSANDROWSKIEGO NA ROK 2016 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Przechodzimy do punktu 8.8 –                     

podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr IX/153/2015 Rady Powiatu  

w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 18 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu aleksandrowskiego na rok 2016. O omówienie projektu uchwały proszę Pana 

Starostę. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, 

Panie i panowie radni. W imieniu  Zarządu Powiatu wnoszę o zmianę w uchwale budżetowej 

w następujący sposób: 

Po stronie dochodów ogółem zmniejszenie o kwotę 76.473 zł w tym:  

Dział 851 ochrona zdrowia - zmniejszenie o kwotę 70.000 zł. 

Dział 852 pomoc społeczna - zmniejszenie o kwotę 26.045 zł. Powyższych zmniejszeń 

dokonano na podstawie jednorazowego sprawozdania opublikowanego w Centralnej Aplikacji 

Statystycznej pn. „Rozliczanie wydatków budżetowych na 2016 roku – zadania zlecone”   

Dział 710 działalność proponujemy zwiększenie o kwotę 8.000 zł z przeznaczeniem na 

projekt i założenie osnowy wysokościowej, są to prace geodezyjne. 

Dział 758 różne rozliczenia proponujemy uzupełnienie subwencji ogólnej dla jednostek 

samorządu terytorialnego.  

Dział 700 gospodarka mieszkaniowa - proponujemy zmniejszenie o kwotę 30.000 zł.  

w związku z niskim wykonaniem planowanych dochodów ze sprzedaży mienia dokonuje się 

zmniejszenia ich wielkości. Jest zainteresowanie działkami w roku 2017, byli petenci, którzy 

wykazują chęć nabycia działek. Myślę, że w 2017 roku kilka działek na pewno sprzedamy. 

Dział 852 placówki opiekuńczo – wychowawcze proponujemy zwiększenie o kwotę 522 zł. 

Kwotę tę uzyskała Placówka Socjalizacyjna z tytułu zwrotu palet drewnianych od otrzymanej 

kostki brukowej. 

Dział 853 pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej proponujemy zmniejszenie  

o kwotę 1.139 zł. Powyższe zmniejszenie wynika z przesunięcia o miesiąc terminu realizacji 

projektu „Stacja Aleksandrów Kujawski”. Ten projekt realizuje Powiatowy Urząd Pracy. 
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Dział 854 edukacyjna opieka wychowawcza proponujemy zwiększenie o kwotę 3.600 zł  

z przeznaczeniem na wypłatę stypendiów dla uczniów. Jest to dotacja otrzymana na podstawie 

zawartego porozumienia z Wojewodą Kujawsko – Pomorskim. 

II Wydatki – proponujemy Państwu radnym ogółem zmniejszenie o kwotę 76.473,00 zł. 

Po stronie wydatkowej dokonano zmian zgodnie z celowym wykorzystaniem środków 

otrzymanych w formie dotacji jak również w związku z zakończeniem inwestycji i remontów 

drogowych; pozostałe w wyniku ich rozliczeń środki, Zarząd Powiatu proponuje przeznaczyć 

na: remont zjazdu na ulicy Wyspiańskiego w Aleksandrowie Kujawskim kwotę 6.000 zł; 

remont drogi Ciechocinek – Dąbrówka w Raciążku – kwota 40.000 zł; ustawienie barier 

drogowych kwota 30.000 zł; zakup masy na zimno i uzupełnienie środków na zakup sprzętu 

sanitarnego do pomieszczeń Zarządu Dróg Powiatowych, zgodnie z zaleceniami Sanepidu, 

kwota 60.488 zł; zakup ubrań roboczych dla stażystów zatrudnionych w Zarządzie Dróg 

Powiatowych – kwota 6.000 zł; kwotę w wysokości 120.000 zł z przeznaczeniem na zakup 

ciągnika komunalnego z osprzętem do letniego i zimowego utrzymania chodników. Ciągnik 

będzie wyposażony w pług śnieżny, posypywarkę oraz zamiatarkę. 

W budżecie zabezpieczono środki na wypłatę świadczeń zdrowotnych dla nauczycieli 

zgodnie ze złożonymi w tym zakresie wnioskami na kwotę 3.200 zł. Dokonano uaktualnienia 

wartości zrealizowanych zadań inwestycyjnych uwzględniając faktycznie poniesione koszty. 

Dokonano również aktualizacji wielkości środków przeznaczonych na realizację projektu 

„Stacja Aleksandrów Kujawski” w związku ze zmianą harmonogramu projektu, zmieniła się 

wysokość zaplanowanych w 2016 roku na ten cel środków. Uwzględniając faktyczną liczbę 

uczniów i słuchaczy niepublicznych placówek oświatowych dokonano zmian kwot 

udzielanych dotacji. W związku z powyższym wnoszę do Państwa radnych o podjęcie 

uchwały w wersji przedstawionej przez Zarząd Powiatu. Dziękuję bardzo. 

 

Godzina 11
37

 – salę obrad opuściła radna Pani Magdalena Kiciak – Kucharska. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu Staroście. 

Proszę Pana Macieja Włocha – Przewodniczącego Komisji Finansowo – Budżetowej  

o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej Pan Maciej Włoch: Pani 

Przewodnicząca, Komisja Finansowo – Budżetowa pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała 

projekt omawianej uchwały. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu 

Przewodniczącemu. Zarządzam dyskusję. Kto z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Przystępujemy do głosowania. 

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr IX/153/2015 Rady 

Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 18 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia 

budżetu powiatu aleksandrowskiego na rok 2016. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem uchwały? Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa 

był PRZECIWNY? Czy ktoś SIĘ WSTRZYMAŁ? Nie widzę.  

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę. 

Przebieg głosowania: ZA- 12 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ –  

nie było.  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIX/257/2016).    
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8.9. PODJĘCIE UCHWAŁY ZMIENIAJĄCEJ UCHWAŁĘ NR IX/154/2015 RADY 

POWIATU W ALEKSANDROWIE KUJAWSKIM Z DNIA 18 GRUDNIA 2015 

ROKU W SPRAWIE UCHWALENIA WIELOLETNIEJ PROGNOZY 

FINANSOWEJ POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO NA LATA 2016 - 2034 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Przechodzimy do punktu 8.9 –                     

podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr IX/154/2015 Rady Powiatu  

w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 18 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

prognozy Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2016 – 2034. 

O omówienie projektu uchwały proszę Pana Starostę. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pani Przewodnicząc, Wysoka Rado.  

W związku z dokonaną przed chwilą zmianą uchwały budżetowej zachodzi konieczność 

dokonania również zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego 

na lata 2016 – 2034. W związku z powyższym proszę o podjęcie uchwały w wersji 

przedstawionej przez Zarząd Powiatu. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo panu Staroście. 

Proszę Pana Macieja Włocha o przedstawienie opinii Komisji Finansowo – Budżetowej. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej Pan Maciej Włoch: Pani 

Przewodnicząca. Komisja Finansowo – Budżetowa pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała 

projekt omawianej uchwały. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu 

Przewodniczącemu. Zarządzam dyskusję. Kto z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

Nie widzę. W związku z powyższym przechodzimy do podjęcia uchwały. 

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr IX/154/2015 Rady 

Powiatu w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 18 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2016 – 2034. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem uchwały? Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa 

był PRZECIWNY? Czy ktoś SIĘ WSTRZYMAŁ? Nie widzę.  

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę. 

Przebieg głosowania: ZA- 12 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ –  

nie było.  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIX/258/2016).    

 

 

8.10  PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE UCHWALENIA BUDŻETU POWIATU 

ALEKSANDROWSKIEGO NA ROK 2017 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Przechodzimy do punktu 8.10 –                     

podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Aleksandrowskiego na rok 2017. 

Uprzejmie informuję, że projekt budżetu Powiatu Aleksandrowskiego na rok 2017 

otrzymaliście Państwo w dniu 8 listopada br. Natomiast do materiałów sesyjnych dołączona 

została uchwała Nr 1/P/2016 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 2 grudnia 2016 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Powiatu Aleksandrowskiego na 2017 rok. O omówienie projektu uchwały proszę 

Pana Starostę. 
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Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Dziękuję bardzo. Tak jak powiedziała Pani 

Przewodnicząca te opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczące projektu budżetu 

Powiatu Aleksandrowskiego na 2017 rok, Państwo radni otrzymali. One są pozytywne.  

Ja pozwolę odnieść się do głównych założeń tego projektu budżetu, który był przez Państwa 

szczegółowo analizowany na poszczególnych Komisjach.  

Projekt budżetu opracowany przez Zarząd Powiatu jest projektem budżetu zrównoważonego. 

Zarówno dochody, jak i wydatki określone zostały w tej samej wysokości, to jest  

na kwotę 51.230.303 zł. Opiera się on po stronie dochodowej głównie na wielkościach 

subwencji i dotacji, bo to one wraz z udziałem w podatku dochodowym od osób fizycznych  

i prawnych stanowią niemal 85% źródeł dochodów Powiatu. Wielkości te w porównaniu  

z rokiem ubiegłym wzrosły ogólnie o kwotę 293.626 zł, w tym subwencja oświatowa mimo 

planowanego na 2017 roku wzrostu płac nauczycieli uległa obniżeniu o kwotę około 150.000 

zł. Wzrost dochodów jest zauważalny w określonej przez Ministra Finansów wielkości 

udziału, jest to kwota wzrostu około 1.000.000 zł. ale zwróćcie Państwo uwagę na fakt, że to 

źródło dochodów, biorąc pod uwagę lata ubiegłe, w stosunku do metryczki nie zostało nigdy 

zrealizowane. Jak przychodzą te wskaźniki właściwe to te kwoty są zawsze niższe. Ale my 

planujemy na bazie tych wstępnych informacji. W związku z tym ta wstępna informacja mówi 

o wzroście około 1.000.000 zł.  

Pozostałe dochody to planowane dochody z opłaty komunikacyjnej, geodezyjnej  

i odpłatność mieszkańców za pobyt w Domu Pomocy Społecznej, odpłatności za pobyt dzieci 

w rodzinach zastępczych oraz odsetki bankowe. 

Jeśli chodzi o dochody majątkowe to Zarząd Powiatu zaplanował w 2017 roku sprzedaż 

działki w Ciechocinku. Jest to działka usytuowana przed salą gimnastyczną  oraz działek  

w Aleksandrowie Kujawskim. Już pod koniec roku było zainteresowanie działkami  

w Aleksandrowie Kujawskim ale w związku z tym, że kończą się operaty szacunkowe  

i musielibyśmy dokonywać aktualizacji tych dwóch czy trzech operatów, co jest bez sensu bo 

w styczniu zaktualizujemy wszystkie operaty szacunkowe dotyczące tych działek.  Myślę, że 

kilka działek uda nam się zbyć. Planowane dochody ze sprzedaży, to w budżecie wielkość 

1.000.000 zł. 

Przy tak określonej wysokości dochodów Powiatu oraz ograniczeń wynikających  

z ustawy o finansach publicznych zobowiązujących do konstrukcji budżetu przy zachowaniu 

wymogów nadwyżki operacyjnej Zarząd Powiatu opracował projekt budżetu na rok 2017 rok. 

Zarząd Powiatu wraz z Panią Skarbnik poświęcił dużo czasu na pracę nad tym budżetem. 

Zdajemy sobie sprawę, że nie jest to budżet który spełniałby wszystkie oczekiwania, sugestie, 

życzenia, czy to ze strony Państwa radnych, czy to ze strony dyrektorów, kierowników 

jednostek organizacyjnych, nie wszystkie zostały uwzględnione. Bo gdyby wszystkie je 

uwzględnić to musielibyśmy do tego co jest jeszcze dołożyć ponad 10.000.000 zł. Ale mogę 

państwa zapewnić, co też mówiłem podczas posiedzeń komisji, że jeśli w trakcie roku, 

podczas nowelizacji budżetu będzie taka możliwość to sukcesywnie te elementy, które nie 

zostały wprowadzone teraz do projektu budżetu będziemy je korygowali i wprowadzali  

w trakcie roku budżetowego 2017.  

Zarząd Powiatu po rozliczeniu roku 2016, po otrzymaniu ostatecznych wielkości  subwencji 

oraz po rozstrzygnięciach przetargowych będzie czynił starania aby te zadania, które na etapie 

projektu nie zostały ujęte w budżecie znalazły się w 2017 roku do realizacji. 

Jeśli chodzi o stronę wydatkową to struktura wydatków nie odbiega znacznie  

od struktury wydatków w latach poprzednich. I tak najwięcej środków bo niemal 32% 

wszystkich wydatków, to jest kwota 16.231.998 zł przeznaczamy na oświatę. Przypomnę, że 

subwencja oświatowa to kwota 14.965.509  zł. Tak więc grubo ponad milion, niemal dwa 

miliony, do realizacji tych zadań powiat dokłada.  
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W dziale tym oprócz zabezpieczenia bieżących potrzeb związanych z funkcjonowaniem 

placówek oświatowych, środków na dokształcanie oraz środków na działalność placówek 

niepublicznych - jest to wielkość niemal 3 miliony złotych, ujęto trzy duże zadania 

inwestycyjne, jeśli chodzi o oświatę. Zostały złożone wnioski na adaptację budynków 

Zespołu Szkół nr 2 w Aleksandrowie Kujawskim przy ulicy Sikorskiego 3 i  przebudowę 

budynku na pracownie kształcenia praktycznego. Wniosek o dofinansowanie zadania 

inwestycyjnego został złożony na konkurs ogłoszony przez Urząd Marszałkowski w Toruniu. 

Wartość całkowita zadania wynosi 1.076.824 zł. Planowana kwota do poniesienia z budżetu 

Powiatu w roku 2017 – 76.654 zł. Kolejnym przedsięwzięciem będzie przebudowa obiektu na 

Centrum Dydaktyczne przy Zespole Szkół Nr 1 w Aleksandrowie Kujawskim  

z przeznaczeniem na pracownie kształcenia praktycznego. Wniosek o dofinansowanie zadania 

inwestycyjnego został złożony na konkurs ogłoszony przez Urząd Marszałkowski w Toruniu. 

Wartość całkowita zadania wynosi 489.642 zł. Planowana kwota do poniesienia z budżetu 

Powiatu w roku 2017 to niecałe 50.000 zł. Kolejną dużą inwestycją, którą planujemy w 2017 

roku jest termomodernizacja kompleksu budynków Zespołu Szkół Nr 2 w Aleksandrowie 

Kujawskim. Wniosek o dofinansowanie zadania inwestycyjnego został złożony na konkurs 

ogłoszony przez Urząd Marszałkowski. Wartość całkowita zadania wynosi 4.109.559 zł. 

Planowana kwota do poniesienia z budżetu Powiatu w roku 2017 – 1.000.000 zł. 

Ogółem koszt tych zadań to kwota prawie 5.700.000 zł przy udziale Powiatu w wysokości 

1.125.500 zł.  

Druga pozycja w budżecie, po stronie wydatków, która pochłania najwięcej środków bo około 

19,5% wydatków to dział związany z pomocą społeczną i rodzinną, wydatki na utrzymanie 

DPS-ów, placówek opiekuńczo wychowawczych, rodzin zastępczych, wypłatę świadczeń, to 

kwota niemal 10 mln zł. Tu również przewidzieliśmy środki na zakupy inwestycyjne. 

Zabezpieczono kwotę w wysokości 45.000 zł na zakup niezbędnego wyposażenia dla potrzeb 

DPS Zakrzewie w postaci zakupu pralnicy i suszarki do bielizny. 

Na kolejnej pozycji są wydatki na które przeznaczyliśmy 10,5% wydatków,  

to finansowanie Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej. Na jej działalność 

otrzymaliśmy dotację celową. 

Na kolejnej pozycji znajduje się administracja publiczna - są to między innymi koszty 

funkcjonowania Starostwa Powiatowego, Biura Rady Powiatu, komisji poborowej  

i Inspektoratu Nadzoru Budowlanego. W skali budżetu jest to 10,16% wydatków. 

No i oczywiście pozycja w stosunku do wydatków, do której było najwięcej wniosków to 

dział 600 Transport i łączność z budżetem w wysokości prawie 6.200.000 zł. W dziale tym 

zabezpieczono środki w wysokości 80.000 zł z przeznaczeniem na utrzymanie przeprawy 

promowej, środki na bieżące funkcjonowanie Zarządu Dróg Powiatowych, w tym bieżące 

utrzymanie dróg oraz udział własny Powiatu przy planowanych inwestycjach i remontach. 

Zadania te planujemy wykonać przy współfinansowaniu środków pozyskanych w wyniku 

dobrej współpracy i realizacji wspólnych przedsięwzięć z wójtami i burmistrzami  

i ze źródeł zewnętrznych. Kwoty te będą sukcesywnie przyjmowane do budżetu po zawarciu 

stosownych umów i porozumień z wójtami i burmistrzami. 

W roku 2017 planujemy wykonać wspólnie z samorządami gminnymi następujące zadania: 

remont nawierzchni masą bitumiczną drogi powiatowej czyli ulicy Wojska Polskiego na 

odcinku około 500 mb. Jest to odcinek od działek w kierunku przejazdu ponieważ tam 

rzeczywiście ta warstwa jest troszkę cieńsza. Myślę, że to pozwoli na utrzymanie tej drogi na 

odpowiednim standardzie przejezdności. Remont nawierzchni masą bitumiczną ulica Długa 

na odcinku 300 mb. Za prawie 110.000 zł. To są dwie inwestycje realizowane wspólnie  

z Panem Burmistrzem Miasta Aleksandrów Kujawski. Aczkolwiek deklarując swój akces 

wspólnej realizacji tych inwestycji Pan Burmistrz Miasta Aleksandrów Kujawski zauważył, 

że ulica Długa w części przebiega również przez teren Gminy Aleksandrów Kujawski. Ja 
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wystąpiłem do pana Wójta również z prośbą czy nie byłby skłonny współfinansować kawałek 

tego odcinka przebiegającego przez teren jego gminy. Pan Wójt jest oczywiście nastawiony 

pozytywnie. Powiedział, że jeśli środki finansowe, w wyniku postępowań przetargowych mu 

zostaną to będzie współfinansował. Z reguły tak jest, że te środki zostają. To nie są duże 

kwoty. Myślę, że się porozumiemy. Planujemy również z Panem Wójtem Gminy 

Aleksandrów Kujawski, po naszych wspólnych ustaleniach z Państwem radnymi z tej gminy, 

wykonać remont nawierzchni masą bitumiczną drogi powiatowej Zduny - Opoki na odcinku 

prawie 800 mb na kwotę 132.844 zł. 

Oprócz remontów dróg planujemy inwestycje drogowe: bardzo pokaźną inwestycję, o czym 

mówiliśmy wspólnie na posiedzeniach komisji będzie przebudowa drogi powiatowej Stara 

Wieś-Nieszawa na długości prawie 6 km. Wartość tego zadania to jest ponad 6.000.000 zł. 

Dokładnie 6.160.000 zł. Planowana kwota do poniesienia z budżetu Powiatu w roku 2017 – 

1.850.000 zł. W związku z tym, że dokumentację musimy złożyć do końca grudnia to 

wniosek ten jest już na ukończeniu. Pozyskaliśmy partnera, żeby w punktacji uzyskać więcej 

punktów. Do tego też przystąpiła Gmina Raciążek, która zadeklarowała na ten cel 20.000 zł. 

Kolejną inwestycją, którą wykonamy wspólnie z Gminą Waganiec będzie  przebudowa drogi 

powiatowej Przypust – Waganiec. Tutaj chcemy wystąpić do Ministerstwa Infrastruktury do 

końca lutego. Dokumentację na opracowanie tej drogi , remont finansuje Gmina Waganiec  

i do końca lutego wystąpimy o pozyskanie środków finansowych. Gdy to będzie pozytywnie 

zaopiniowane to przystąpimy do realizacji. 1.300.000 zł jest to wartość projekt. 50% będzie  

z Ministerstwa. Pozostałe 50% podzielimy w ten sposób jak robiliśmy to w poprzednich 

latach. Planowana kwota do poniesienia z budżetu Powiatu w roku 2017 – 448.500 zł. 

Przebudowa drogi powiatowej Spoczynek - Zbrachlin w miejscowości Święte. Wniosek  

o dofinansowanie zadania inwestycyjnego został złożony do Wojewody Kujawsko-

Pomorskiego w ramach „Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na 

lata 2016-2019”, dawniej były to „Schetynówki”.  W liście rankingowej ten wniosek znalazł 

się na 19 miejscu. Myślę, że on rokuje realizację bo  mimo tego, że nie ma go na tej głównej 

liście, podstawowej ale w wyniku postępowań przetargowych środki finansowe pozostają  

i pewnie jeszcze zdążymy również tę drogę wykonać. Całkowita wartość tego zadania wynosi 

894.228 zł. Środki Gminy Koneck zadeklarowane przez Wójta to jest 138 606 zł. Planowana 

kwota do poniesienia z budżetu Powiatu w roku 2017 – 308.509 zł. Kolejna inwestycją, którą 

będziemy robili, bardzo ważną, to jest przebudowa drogi Ciechocinek - Siutkowo na odcinku 

ul. Ciechocińskiej w Nieszawie. Wniosek o dofinansowanie zadania inwestycyjnego został 

złożony do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego w ramach „Programu rozwoju gminnej  

i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019”. Wniosek został pozytywnie 

zaopiniowany i na liście rankingowej jest na 11 miejscu co daje podstawy do tego, że jest na 

liście podstawowej. Jest już zatwierdzony i będziemy ogłaszali na niego przetarg w styczniu. 

Będzie tam też możliwość dofinansowania w wysokości 50% . Całkowita wartość zadania 

wynosi 2.671.379 zł. Środki Gminy Miejskiej Nieszawa – 414.064 zł. Planowana kwota do 

poniesienia z budżetu Powiatu to jest 921.626 zł. Następna potrzebna inwestycja to jest 

inwestycja współfinansowana przez Gminę Bądkowo. Jest to remont  nawierzchni masą 

bitumiczną drogi powiatowej Wysocin - Osięciny na odcinku około 950 mb. Zadanie 

inwestycyjne planowane do realizacji w partnerstwie z Gminą Bądkowo. Planowana kwota do 

poniesienia z budżetu Powiatu w roku 2017 – 332.727 zł. Wójt Bądkowa zaplanował  

w projekcie budżetu ponad 120.000 zł.  

Ogółem udział własny przy tych zadaniach to kwota prawie 4.300.000 zł a ogólna wartości 

kosztorysowa to kwota prawie 12.000.000 zł. Myślę, że gdyby to się udało zrealizować to 

byśmy rzeczywiście ten standard dróg naszych powiatowych bardzo podnieśli. Mówiłem na 

Komisjach, że mam na uwadze całym sercem kontynuację tego remontu na drodze Turzno – 

Seroczki. Zrobię wszystko jeśli zostaną środki finansowe to oczywiście tę drogę w 2017 roku 
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będziemy kontynuowali. Będę jeszcze rozmawiał z Wójtem Gminy Aleksandrów Kujawski  

i z Wójtem Gminy Koneck. Rzeczywiście ta droga już jest w części wykonana. Pozostało 

nam niedużo, około 1.100 mb i moglibyśmy tę inwestycję zamknąć. Mówiłem też na 

Komisjach, że jeśli będą możliwości pozwalały to systematycznie będziemy, to co mówiłem 

wcześniej, wprowadzali do realizacji.  

W budżecie zaplanowano również kwoty dotacji dla publicznych i niepublicznych jednostek 

realizujących zadania powiatu. Na ten cel przeznaczono kwotę prawie 4.600.000 zł, w tym na 

realizację zadań w zakresie sportu i kultury, tak ja była sugestia Państwa radnych, po 26.000 

zł. W roku 2017 z tytułu odsetek od zaciągniętych kredytów ujęto kwotę w wysokości 

240.000 zł. Zabezpieczono również środki wysokości 374.904 zł, jako zabezpieczenie 

udzielonego poręczenia zaciągniętego przez Szpital Powiatowy kredytu. Środki te w ciągu 

roku w miarę spłaty rat kredytowych, a na razie Szpital robi to sukcesywnie i terminowo, 

będzie można przeznaczyć na inne wydatki. 

W budżecie zabezpieczono również środki stanowiące rezerwy w ogólnej kwocie 490.000 zł, 

w tym rezerwa ogólna 200.000 zł, oświatowa 200.000 zł, kryzysowa 90.000 zł. 

Na moment konstrukcji budżetu nie są znane jeszcze skutki finansowe podwyżki płac dla 

nauczycieli ani koszty planowanej reformy oświatowej oraz skutki podniesienia płacy 

minimalnej do kwoty 2.000 zł. Ta reforma oświatowa już jest ustawa znowelizowana. 

Najpierw wchodzi w gminach i miastach. My mamy jedno gimnazjum więc do nas dotrze 

troszkę później ale niewątpliwie już się musimy do niej przygotowywać. 

W budżecie powiatu zabezpieczono także środki na przypadające do spłaty raty kredytów  

w wysokości 766.176 zł. Na koniec 2016 zadłużenie powiatu wynosić będzie 7.152.704 zł. 

Na jego spłatę przeznacza się wolne środki z lat ubiegłych. 

Projekt budżetu, zdaniem Zarządu Powiatu, na rok 2017 przy tak wielu jeszcze niepewnych 

informacjach, przy tak wielu ograniczeniach był trudny do konstrukcji ale jest on najbardziej 

optymalny z możliwych, dlatego wnoszę o jego przyjęcie w wersji przedstawionej. Przy 

założeniu, tak jak mówiłem wcześnie, że to co nam się uda w trakcie, będziemy jeszcze 

poszczególne inwestycje wprowadzać i ten budżet, pewnie, kilkakrotnie nowelizować.  

Pani Przewodnicząc, Wysoka Rado proszę o podjęcie uchwały budżetowej na 2017 rok. 

Dziękuję bardzo. 

 

Godzina 11
40 

– na salę obrad powrócili radni Pani Magdalena Kiciak – Kucharska oraz Pan 

Michał Włoszek. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu Staroście za 

obszerne omówienie projektu uchwały. proszę Pana Macieja Włocha o przedstawienie opinii 

Komisji Finansowo – Budżetowej. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej – Pan Maciej Włoch: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado. Komisja Finansowo – Budżetowa pozytywnie, jednogłośnie 

zaopiniowała projekt omawianej uchwały. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu 

Przewodniczącemu. Szanowni Państwo każdy z nas dyskutował już na temat tego budżetu. 

Był on przedmiotem dyskusji na każdej z Komisji. Każdy mógł wyrazić swoją opinię na 

temat budżetu. Każdy mógł wystąpić z wnioskiem jego dotyczącym ale rozumiem, że dzisiaj 

niektórzy z Państwa też chcieliby zabrać w tej sprawie głos. W związku z powyższym 

zarządzam dyskusję. Kto z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? Pan radny 

Konstanty Grzegórski. 
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Radny Pan Konstanty Grzegórski: Ja bardzo krótko. Jak wiemy, tak krawiec kraje jak mu 

materiału staje. Izba Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała ten budżet. Budżet jest dobry  

a mógłby być bardzo dobry a nawet doskonały gdyby objął odcinek drogi cały. Nie wyszło. 

Mówi się trudno. Chodzi mi o drogę Brzeźno – Turzno. Ale cierpliwie będę czekał, mam 

nadzieję, że Pan Starosta dotrzyma słowa i do końca tej kadencji drogę uda się skończyć. 

Będzie to wielka radość i satysfakcja nie tylko dla mnie, dla mieszkańców ale dla całej Rady, 

że sprawy zaległe nie będą rzucać się cieniem na wyniki i pracę całego powiatu. Liczę i mam 

nadzieję, że tak się stanie. Nadzieja to nie naiwność. To wiara w sukces czego sobie i całej 

Radzie życzę gdyż jest to okres kiedy składamy sobie życzenia nie tylko świąteczne ale 

krzepimy w sobie wiarę i nadzieję, że będzie lepiej. I będzie czego szczerze wszystkim życzę. 

Życzę aby zadania w tym budżecie udało się wykonać w 100% to wtedy nadwyżka 

budżetowa będzie do dyspozycji na Brzeźno – Turzno i rewitalizację PTO. I trzymajcie razem 

ze mną za to kciuki by wyszło. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo za to pozytywne 

nastawienie do przyszłorocznego budżetu. Kto z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos w tym 

punkcie. Pan radny Michał Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto. zdaję 

sobie sprawę z tego, że konstruowanie budżetu to nie jest prosta sprawa. A już na pewno 

budżetu w tych czasach gdzie szereg czynników jest, na pewno, obarczonych dużą 

niewiadomą i pewnym błędem. Generalnie nie mam żadnych zastrzeżeń do tego budżetu. 

Mam nadzieję, że jednak pewne wnioski Komisji będą zrealizowane. Mam wrażenie, że 

dotychczas, ale tutaj może żeby nie być gołosłownym prosiłbym o przygotowanie takiego 

zestawienia przy następnej nowelizacji tego budżetu na rok 2017, ile było wniosków Komisji 

do projektu budżetu i ile tych wniosków Komisji zostało uwzględnione w budżecie roku 

2017. Nie musimy tego dzisiaj rozpatrywać ale chciałbym to jednak wiedzieć. Zapytanie 

dotyczące projektu budżetu, przynajmniej moje, być może nie doczytałem ale proszę 

powiedzieć jaki jest współczynnik wzrostu płac w urzędzie i w jednostkach podległych przy 

tym budżecie, który został zaproponowany? Czy taki współczynnik wzrostu płac został 

zapisany czy nie?  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: W tym projekcie budżetu nie są 

zaplanowane podwyżki płac dla pracowników na 2017 rok. Natomiast współczynnika 

wzrostu nie liczyliśmy. Może szczegółowo odpowie Pani Skarbnik. 

 

Skarbnik Powiatu Pani Dorota Sobierajska: Jeśli chodzi o wysokości płac zostały one 

ujęte w projekcie budżetu na poziomie płac obowiązujących w roku 2016, w miesiącu 

wrześniu. Uwzględnione są tylko zmiany wynikające ze wzrostu dodatków stażowych. Tak 

jak tutaj Pan Starosta mówił w uzasadnieniu, nieznane są jeszcze skutki wzrostu płac 

nauczycieli. Nie wiemy jaka to będzie skala. Przyjęte były takie wskaźniki płac dla 

nauczycieli jakie obowiązują do końca roku 2016. Na te wydatki nieprzewidziane mamy 

utworzoną rezerwę. Natomiast jeśli chodzi o wzrost płac czy wzrost etatowy to w Starostwie 

Powiatowym są przewidziane dwa etaty. Jeśli chodzi o wzrost płac i o braki kadrowe, które 

występują w wydziale komunikacji i budownictwa.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Ale to było na podstawie decyzji Zarządu  

z tego roku zmieniającej Regulamin Organizacyjny. 
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Skarbnik Powiatu Pani Dorota Sobierajska: Uzupełnione zostały oczywiście  

w jednostkach organizacyjnych wynagrodzenie ustalające najniższą płacę do 2.000 zł. 

Natomiast żadnych innych zmian nie ma.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Pan radny Michał 

Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek:  Z tego co zauważyłem płace w naszym budżecie stanowią 

około 60% wartości budżetu. Ja rozumiem, że nie jesteśmy jakimś przedsiębiorstwem 

produkcyjnym i to jest dość oczywiste. Oczywiste również jest, że niektóre jednostki rządzą 

się swoimi prawami i tutaj nie można mówić o jakimś zrównaniu płac w szkolnictwie, 

chociaż w administracji szkolnej myślę, że bardziej. W związku z tym, Panie Starosto, czy 

byłby Pan w stanie wskazać, jeśli nie dzisiaj to przynajmniej w najbliższym czasie, jaka jest 

średnia płac w urzędzie i w podległych jednostkach. Czy jeśli ta różnica istnieje czy możemy 

doprowadzić do sytuacji takiej, że będzie to porównywalna płaca.  

Chciałbym tutaj jeszcze też odczytać w uzasadnieniu budżetu może samą końcówkę „decyzje 

o ewentualnym wskaźniku wzrostu wynagrodzeń w 2017 roku oraz o wysokości środków na 

fundusz nagród dla pracowników podejmie Zarząd Powiatu po otrzymaniu ostatecznych 

wskaźników budżetowych na 2017 rok od Ministra Finansów i Wojewody Kujawsko – 

Pomorskiego i oszacowaniu możliwości finansowych budżetu powiatu. Czy to znaczy, Panie 

Starosto, że Zarząd nie będzie musiał się pytać Rady Powiatu o ewentualne zwiększenie?  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Panie radny, będzie musiał.  

 

Radny Pan Michał Włoszek: Panie Starosto, chwileczkę. Proszę się nie niecierpliwić. 

Minutkę i już będzie Pan miał głos. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Bardzo proszę Panie Starosto. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Panie radny, jak mówiłem w samym 

uzasadnieniu projektu budżetu na 2017 rok te wskaźniki, które przychodzą jako pierwsze. To 

są takie symptomy wskaźników ostatecznych, jest zwiększenie w dochodach prawie 

1.000.0000 zł na podstawie tej metryczki, którą przesłał Minister Finansów. Ale z lat 

ubiegłych wiemy, że jak przesyła ostateczne wskaźniki dotacji czy subwencji to nie było 

nigdy tak, żeby były te kwoty, które były planowane. W związku z tym czekamy na 

ostateczne wskaźniki i jeśli będziemy mogli te podwyżki wdrożyć to za każdym razem i tak 

będzie Państwa decyzja bo musimy nowelizować uchwałę budżetową. Musimy te pieniądze 

poprzesuwać na poszczególne działy i paragrafy a to tylko Państwo zmieniacie. My to 

przygotowujemy. Tak więc będziecie Państwo na pewno o tym wiedzieli.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu Staroście. Czy 

ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos. Pan radny Michał Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Natomiast Panie Starosto proszę o przygotowanie takich 

zestawień. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Panie radny to jest do zrobienia z tym, że 

wymaga to czasu. 
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Radny Pan Michał Włoszek:  Ja nie wymagam tego w tej chwili tylko żebyśmy mieli przy 

jakiejś nowelizacji najbliższej jakąś informację na ten temat. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa 

chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę. W związku z powyższym zamykam dyskusję. 

Przystępujemy do głosowania. 

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Aleksandrowskiego na rok 2017. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem uchwały? Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa 

był PRZECIWNY? Czy ktoś SIĘ WSTRZYMAŁ? Nie widzę.  

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę. 

Przebieg głosowania: ZA-  14 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ –  

nie było.  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIX/254/2016).    

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Stwierdzam, ze Rada podjęła uchwałę 

jednogłośnie. Dziękuję wszystkim za takie podjęcie uchwały. Składam podziękowania Panu 

Staroście ale, nade wszystko, Pani Skarbnik. Gratuluję Pani Dorocie Sobierajskiej takiego 

opracowania budżetu. Wszyscy rozumiemy, że cudownie by było gdyby projekt był 

spełnieniem wszystkich naszych marzeń. Natomiast wiemy, że niestety nie wszystkie 

marzenia są do spełnienia. Tym bardziej te finansowe. Natomiast, Pani Skarbnik niewątpliwie 

ten budżet pozwala na realizację wielu naszych planów. A tak jak mówi Pan Starosta, jeszcze 

na pewno w ciągu roku uda się tych naszych planów zrealizować coraz więcej.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Ja również bardzo serdecznie Państwu 

dziękuję. jak powiedziałem wcześniej w swoim wystąpieniu, podczas nowelizacji jeśli 

pozwolą nam środki finansowe, a biorąc pod uwagę lata poprzednie - pozwolą to będziemy 

sukcesywnie wprowadzali inne zadania do tego budżetu. Dziękuję uprzejmie. Postaramy się 

ten budżet zrealizować tak jak są założenia albo więcej. W tym 2016 roku też 

zrealizowaliśmy więcej niż zakładaliśmy i myślę, że tak też będzie w 2017 roku. Jeszcze raz, 

w imieniu Zarządu Powiatu, bardzo dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Ja jeszcze mam 

prośbę do Pani Skarbnik, żeby w naszym imieniu podziękowała całemu zespołowi od spaw 

finansowych, który siedział i liczył aby te wszystkie zera jak najbardziej nam się zgadzały. 

Dziękujemy bardzo. 

 

 

8.11 PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE UCHWALENIA WIELOLETNIEJ 

PROGNOZY FINANSOWEJ POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO NA LATA 

2017 - 2034 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Przechodzimy do punktu 8.11 –                     

podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Aleksandrowskiego na lata 2017 – 2034. Uprzejmie informuję, że projekt Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2017 – 2034 otrzymaliście Państwo 

w dniu 8 listopada bieżącego roku. Natomiast do materiałów sesyjnych dołączona została 

uchwała Nr 1/WPF/2016 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 2 grudnia 2016 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
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projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2017 – 

2034. O omówienie projektu uchwały proszę Pana Starostę. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, 

Szanowni Państwo Radni. Wieloletnią Prognozę Finansową sporządzona na okres obejmujący 

lata 2017 – 2034 to jest na okres spłaty zaciągniętych i planowanych do zaciągnięcia 

zobowiązań finansowych. Wieloletnia Prognoza Finansowa zawiera zestawienia planowanych 

do osiągnięcia w latach kolejnych dochodów i wydatków jak również prognozę kwoty długu  

i spłat zobowiązań. Tak jak powiedziała Pani Przewodnicząca Państwo radni otrzymali opinię 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. W związku z powyższym wnoszę do Wysokiej Rady  

w imieniu Zarządu Powiatu o podjęcie tej uchwały w wersji przedstawionej przez Zarząd. 

Dziękuję bardzo.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu Staroście. 

Proszę Pana Macieja Włocha o przedstawienie opinii Komisji Finansowo – Budżetowej. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej pan Maciej Włoch: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado. Komisja Finansowo – Budżetowa pozytywnie, jednogłośnie 

zaopiniowała projekt omawianej uchwały. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu 

Przewodniczącemu. Zarządzam dyskusję. Kto z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie?  

Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. 

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2017 – 2034. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem uchwały? Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa 

był PRZECIWNY? Czy ktoś SIĘ WSTRZYMAŁ? Nie widzę.  

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę. 

Przebieg głosowania: ZA-  14 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ –  

nie było.  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIX/260/2016).    

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Zarządzam 10 minut przerwy. 

 

Przerwa w obradach sesji od godziny 12
12

 do godziny 12
22

. 

 

 

8.12   PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE UZNANIA WEZWANIA DO USUNIĘCIA 

NARUSZENIA PRAWA ZA BEZZASADNE 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Wznawiam obrady. Przechodzimy do 

punktu 8.12 – podjęcie uchwały w sprawie uznania wezwania do usunięcia naruszenia prawa 

za bezzasadne. O omówienie projektu uchwały proszę Pana Andrzeja Nawrockiego 

Przewodniczącego Komisji Polityki Społecznej. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Andrzej Nawrocki: Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado. Ja może wrócę do poprzedniej sesji Rady Powiatu. Ona miała 

charakter sesji nadzwyczajnej. Było to spowodowane tym, że również podobny wniosek 

został przez Komisję Polityki Społecznej zgłoszony. Może tylko przypomnę, on dotyczył 
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tego, że apteka Aspiryna w Aleksandrowie Kujawskim wezwała do usunięcia naruszenia 

prawa związanego z tym, że uzasadniając Kodeksem pracy nie chciała pełnić czy twierdziła, 

że nie jest w stanie zabezpieczyć dyżurów nocnych w święta, niedziele i dni wolne od pracy, 

motywując to właśnie kodeksem pracy. Rada Powiatu uchwalając uchwałę określającą dyżury 

aptek na rok 2016 spełniła wszystkie wymogi prawne. Zasięgnęła opinii wójtów  

i burmistrzów, zasięgnęła opinii samorządu farmaceutycznego i podjęła uchwałę określającą 

dyżury aptek. I ta uchwała jest prawomocna. Obecnie, w dniu dzisiejszym, rozpatrywana 

uchwała dotyczy tejże samej apteki, która kwestionuje i uznaje, że naruszyliśmy prawa 

określając dyżury aptek na rok 2017. Motywuje to tymi samymi sprawami, to znaczy, że 

musiałaby przekroczyć czy naruszyć kodeks pracy ale dodatkowo jeszcze w tym swoim 

wniosku  twierdzi, wnioskuje bardziej, że zgadzała by się pełnić dyżury nocne, w niedziele  

i święta gdyby one były jednodniowe. Komisja Polityki Społecznej zapoznała się z pismem  

z tejże apteki, również sprawdziła, że procedura podjęcia uchwały w sprawie dyżurów na rok 

2017 również spełniała wszystkie wymogi prawa, to znaczy była zasięgnięta opinia wójtów  

i burmistrzów, była zasięgnięta opinia samorządu farmaceutycznego i podjęta uchwała 

spełniała wszystkie wymogi prawne. Wniosek apteki Aspirynka w świetle naszego rozeznania 

jest bezzasadny z uwagi na to, że interes prawny mieszkańców czyli ich prawo do dostępu do 

leków byłby naruszony ponieważ, gdyby nawet przyjąć zasadne, żeby co jeden dzień jakaś 

apteka miała dyżur to by wprowadziło pewien chaos i również byłoby naruszeniem pewnego 

takiego zwyczaju, który został przyjęty u nas, że apteki pełnią dyżur przez cały tydzień  

w określonym terminie. W związku z tym Wysoka Rado, każdy dostał projekt uchwały. Do 

tego projektu uchwały załączone jest uzasadnienie, które wypracowała Komisja Polityki 

Społecznej. Wnioskujemy, a było to przyjęte jednogłośnie, że wniosek apteki Aspirynka jest 

bezzasadny i, że przyjęty harmonogram dyżurów aptek na rok 2017 jest właściwy  

i wnioskujemy o jego podtrzymanie. Dziękuję bardzo  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Panu 

Przewodniczącemu.  Oddaję głos Pan Staroście. 

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo 

radni. Zarząd Powiatu na swoim posiedzeniu pozytywnie zaopiniował projekt omawianej 

uchwały i wnosi do Wysokiej Rady o jej podjęcie. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Zarządzam dyskusję. 

Kto z Państwa chciałby zabrać głos w tym Puncie? Pan radny Michał Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Starosto. Ja bym 

się skłaniał nawet ku temu, żeby wystosować pismo do właścicieli tej apteki, że tego typu 

zachowanie jest co najmniej niestosowne. Ja sobie nie wyobrażam sytuacji, że rodzic dziecka, 

które zachorowało w nocy nie może skorzystać nagle z jakiejś możliwości zakupu leku, na 

przykład przeciwgorączkowego. Byliśmy wszyscy albo prawie wszyscy rodzicami, mamy 

krewnych albo każdy z nas znalazł się w takiej sytuacji. Także oczywiście jestem jak 

najbardziej za, natomiast gotów byłbym tutaj sugerować, że  powinniśmy zająć znacznie 

mocniejsze stanowisko wskazując właścicielom tej apteki, że jest to działanie niestosowne  

i nieetyczne.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Liczymy na to, że po 

tej naszej dzisiejszej uchwale, być może, zespół kierujący tą apteką zmieni swoją decyzję. 

Myślę, że nasza dzisiejsza uchwała podziała, być może, mobilizująco. Proszę bardzo Pan 

Starosta. 
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Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Ja chciałem jeszcze powiedzieć, że  

w swoim piśmie Wojewódzki Inspektor Farmaceutyczny zasugerował właścicielom tej apteki, 

że łamią prawo, że Rada Powiatu podejmując uchwałę stanowi prawo miejscowe, którego 

powinni przestrzegać. Jeśli w dalszym ciągu nie będą przestrzegać prawa my wystąpimy i, po 

prostu, mogą cofnąć im koncesję. Bo to jest skandal, żeby na terenie powiatu nie było dyżuru. 

Tych wszystkich przesłanek nie uwzględnił Inspektor Farmaceutyczny, który scedował pismo 

do właścicieli apteki sugerując, że w sposób bezwzględny powinni tego harmonogramu 

przestrzegać i ten dyżur pełnić i że argumenty przez nich przedstawiane są nieadekwatne do 

rzeczywistości. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa 

chciałby jeszcze zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. W związku z powyższym 

przystępujemy do głosowania. 

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uznania wezwania do usunięcia 

naruszenia prawa za bezzasadne. 

Kto z Pań i Panów radnych jest ZA podjęciem uchwały? Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa 

był PRZECIWNY? Czy ktoś SIĘ WSTRZYMAŁ? Nie widzę.  

Stwierdzam, że Rada podjęła uchwałę. 

Przebieg głosowania: ZA-  14 osób. PRZECIW – nie było. WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ –  

nie było.  

Rada podjęła uchwałę, która stanowi załącznik do protokołu sesji  

(Uchwała Nr XIX/261/2016).    

 

 

9  PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWACH WNIESIONYCH PRZEZ ZARZĄD 

POWIATU DO DNIA SESJI 

 

 

10. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Z uwagi na brak spraw wniesionych 

przez Zarząd Powiatu przechodzimy bezpośrednio to punkt 10 -  odpowiedzi na interpelacje  

i zapytania radnych. Oddaję głos Panu Staroście.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, 

Szanowni Państwo radni, Szanowni państwo. Odpowiadając na interpelacje zadane przez 

Państwa radnych informuję, że Ci z Państwa radnych, którzy życzyli sobie odpowiedzi na 

piśmie, takie odpowiedzi otrzymają. Mówię o radnej Pani Marioli Banaszkiewicz i o radnym 

Panu Macieju Włochu. 

Pan radny Konstanty Grzegórski zgłosił sprawę skrzyżowania. My to jeszcze w tym roku 

wykonamy, uzupełnimy te ubytki. Tylko chcielibyśmy tak to zrobić, żeby to zniwelować, tak 

jak prosił Pan radny. Ale nie chcielibyśmy ponosić jakiś dużych kosztów w związku z tym, że 

droga ta jest przewidziana do remontu w roku 2017. Ale Pana uwagi zapisaliśmy i ta naprawa 

będzie wykonana jeszcze w tym roku.  

Natomiast odpowiadając na interpelację Pana radnego Michała Włoszka, który w swojej 

wypowiedzi zasygnalizował, że te odpowiedzi na zadane przez siebie interpelacje zadane 

podczas XVII sesji, która miała miejsce 28 października 2016. Według Pana radnego, Starosta 

odpowiedział nie w terminie. Chciałem uprzejmie poinformować, że rzecz ma się w sposób 

następujący: sesja odbyła się 28 października, licząc zgodnie z zapisami statutowymi, jest 2 
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tygodnie na złożenie odpowiedzi, to ten termin przypadał 11 listopada. 11 listopada jest dniem 

wolnym od pracy a na podstawie art.. 57 par. 4  Kodeksu postępowania administracyjnego, 

cytuję zapis „jeżeli koniec terminu przypada na dzień ustawowo wolny od pracy za ostatni 

dzień terminu uważa się najbliższy dzień powszedni”. Pan radny otrzymał odpowiedź w dniu 

14 listopada. Także w moim odczuciu jako Przewodniczącego Zarządu Powiatu, Pan radny 

otrzymał odpowiedź w terminie, biorąc pod uwagę te przesłanki, o których mówiłem 

wcześniej.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Pan radny Michał 

Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek:  Panie Starosto pozwoli Pan, że jednak mam odmienne zdanie 

w tym temacie. Statut Powiatu Aleksandrowskiego nie mówi o tym, że dzień wolny przesuwa 

termin, tylko mówi wyraźnie i jednoznacznie „ w ciągu 14 dni”. I tutaj nie budzi to moich 

żadnych wątpliwości. To po pierwsze. Po drugie: można było przesłać mi tą informację, czy 

tą odpowiedź drogą mailową i byłby termin zachowany. Dziękuję.  

 

Starosta Aleksandrowski Pan Dariusz Wochna: Panie radny ale ja się odnoszę literalnie do 

pytania zadanego przez pana radnego. Jeśli Pan zna to aktem wyższego rzędu jest ustawa. 

Jeśli coś jest niewyszczególnione w statucie odwołujemy się do przepisów wyższego rzędu 

czyli do ustawy. Ne chcę polemizować. Jeśli pan radny mi zarzuca, że terminu nie 

dotrzymałem to ja stosuje argumentację i Panu odpowiadam, że według mojego odczucia ten 

termin został dotrzymany. Termin udzielenia odpowiedzi przypadał na dzień wolny i Pan 

dostał odpowiedź zaraz po tym dniu wolnym.  

Jeszcze Pan radny poruszył kwestę dopuszczenia wody do stawu. Na to odpowie Pan 

Wicestarosta. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Bardzo proszę Pan Wicestarosta. 

 

Wicestarosta Aleksandrowski Pan Wojciech Marjański: Pani Przewodnicząca, Wysoka 

Rado, Panie Starosto. Panie radny prawda jest taka, że podchodząc do tego tematu 

wielokrotnie zastanawialiśmy się, zarówno na posiedzeniach Komisji jak i Zarządu Powiatu 

 i w rozmowach z Panem Dyrektorem. Chodzi nam o to, że jeśli już będziemy podchodzić do 

tego stawu to naprawdę kompleksowo a nie jednorazowo. Tak naprawdę zagrożenie, o którym 

Pan mówi występowało w miesiącach letnich. To wtedy było chyba największe obniżenie 

lustra wody bo po analizie, którą wykonaliśmy na zlecenie fachowca, który oceniał skąd 

bierze się ta woda. Jest to woda podskórna i jej stan odzwierciedla stan wód podskórnych. Tak 

naprawdę nastąpiło zwiększenie opadów i nastąpił wzrost tej wody. W tamtym czasie również 

prowadziliśmy rozmowy z firma melioracyjną, która przedstawiała nam różne propozycje 

oczyszczenia tego stawu. Bo samo uzupełnienie nie wiązałoby się z poprawą stanu 

biologicznego tego stawu z racji tego, że tak naprawdę wlewalibyśmy wodę w ciągły muł. To 

życie, które się tam toczyło było życiem, prawie żadnym. Tak naprawdę trzeba byłoby 

zwiększyć możliwość czyli zwiększyć poziom tej wody przez, między innymi, wybranie tego 

namułu, który od lat tam się tworzy. Firmy przedstawiły różne propozycje oczyszczenia tego 

stawu. Zastanowiliśmy się czy faktycznie warto tak na szybko to robić/ czy nie lepiej 

opracować koncepcję oczyszczenia stawu i pozyskania na to środków zewnętrznych. Nie 

ukrywam, że samo napełnienie stawu o czym Pan tutaj często sugeruje i mówi wiąże się  

z kosztami, które musiałby ponieść Zespół Szkół Nr 1. Nie ukrywam, że to nie małe koszty 

bo może się wydawać niewielka powierzchnia tego stawu ale podniesienie wody o 10 czy 20 

cm to jest naprawdę dużo metrów sześciennych. Przy założeniu, że tak naprawdę i tak nie 
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odtworzylibyśmy tego, bo namuł i naleciałości są tam z lat, choćby te liście, które przez lata 

spadają i gniją tam, to myślę, że nie poprawilibyśmy warunków biologicznych. Dlatego 

zasadnym dla mnie jest i powiem szczerze, że jestem jednym z orędowników takiego 

podejścia aby wykonać to zadanie kompleksowo i całościowo. Tak abyśmy później stojąc 

przed tym stawem byli zadowoleni nie tylko dlatego, że uzupełniliśmy wodę ale również 

dlatego, że odtworzyliśmy tam życie i życie w około tego stawu.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo Pan radny Michał 

Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek: Panie Starosto użył Pan sformułowania „będzie to kosztować 

dużo”. Czyli konkretnie ile? 100 zł? 1.000 zł? 10.000 zł? Ile?  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Panie Wicestarosto.  

 

Wicestarosta Aleksandrowski Pan Wojciech Marjański: Fakt jest też taki, że skoro to są 

wody podskórne, skoro wybierzemy wodę podskórną spod studni, która jest obok to 

będziemy poniekąd napełniali naczynie, które będziemy sami opróżniali za chwilę. To nie jest 

woda przepływowa, która jest z jakiejś rzeki tylko wypompujemy wodę z wód gruntowych  

i wpompujemy znowu w to samo miejsce i naczynie będzie się napełniało i opróżniało. Taka 

jest prawda niestety. A jeżeli chce Pan dokładne wyliczenia to wymierzymy staw, wysokość 

lustra wody i wtedy w metrach sześciennych to policzymy jaki jest koszt wypompowania.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję. Jeszcze raz Pan radny Micha 

Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek:  Panie Starosto Pan mówi, że Zarząd się tą sprawą zajmował a 

Pan w tej chwili nie potrafi przytoczyć kosztów uzupełnienia wody w tym stawie. To czym się 

Zarząd zajmował? Żeście tylko porozmawiali i to wszystko. Proszę mi powiedzieć jaka jest 

głębokość tej studni, która jest na terenie Zespołu Szkól Nr 1? Bo jeśli Pan twierdzi, że 

czerpie wodę z zasobów podskórnych to ja twierdzę inaczej, że z zasobów głębszych. Poza 

tym cały czas mi chodzi, Panie Starosto, o to, żeby nie odtworzyć tylko, żeby ochronić życie 

biologiczne w tym stawie w sytuacji takiej, że jeśli przyjdą mrozy i woda zamarznie do 

samego dna. A w tej chwili w tym zbiorniku jest około 15 centymetrów wody, w niektórych 

głęboczkach do 20 cm wody. Jak pojawił się lód to już przy tej cienkiej warstwie lodu, przy 

niezamarzniętym brzegu pływały rybki, które szukały jakiejś tam możliwości oddychania  

w tej wodzie. Już w ubiegłym roku przy nie tak dużej zimie ale przy tych mrozach jakie były, 

ileś ryb wymarzło. W związku z tym jeśli mówimy o tym czy chcemy czy nie chcemy to  

w takim razie rzućmy na szalę to ile możemy wydać na to uzupełnienie 10 cm wody w tym 

stawie i ile to ma kosztować. I rzućmy na szalę życie tego właśnie planktonu, rybek, 

ślimaków i wszystkiego tego co tam jest. Panie Starosto, oczekuję odpowiedzi. Czy 

spowoduje Pan uzupełnienie wody, ja nie mówię o pół metrze, ja mówię o 10 – 15 cm, żeby 

dolać, żeby ta woda nie przymarzła do dna jak przyjdą mrozy. Dziękuję.  

 

Wicestarosta Aleksandrowski Pan Wojciech Marjański: Jak Pan wie przemarzanie jest do 

metra. Także to nie jest 10 – 15 cm tylko przy tym stanie, który obecnie mamy jest to 80 cm 

uzupełnienia wody razy powierzchnia. Nie wiem jaki jest stan biologiczny dla tego stawu, ile 

tam tych żyjątek jest. Jeżeli moglibyśmy też mieć takie dane to wtedy wycenimy wartość tych 

rybek, które miałyby wymarznąć a tej wody, której musielibyśmy dopompować do stawu  

i wtedy będzie łatwo ocenić tak naprawdę co jest większą wartością i jaką decyzję 
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podejmiemy.  A jeżeli chodzi o pracę Zarządu to były, przede wszystkim, rozmowy na temat 

tego do jakiej koncepcji przystępujemy. Była zrobiona ekspertyza tego stawu i mamy tę 

ekspertyzę, jeżeli chodzi o fachowca meriolatora. Jeżeli Pan chce oczywiście możemy Panu ją 

udostępnić. Ta analiza była wykonana, zresztą Państwo też akceptowaliście środki wydane na 

to i dlatego mówiłem, że się tym tematem zajmowaliśmy. Przede wszystkim określeniem skąd 

się ta woda w tym stawie bierze bo takie też były oczekiwania konserwatora zabytków  

a propos decyzji co dalej z tym stawem. I to są te rzeczy, o których na Zarządzie 

rozmawialiśmy. Nie o ilości wody, która jest w tym stawie tylko o wszystkich zabiegać 

konserwacyjnych tego stawu. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Pan radny Michał 

Włoszek. 

 

Radny Pan Michał Włoszek:  Być może Panie Starosto, wynika to, po prostu, z pewnego 

podejścia, może z pewnej filozofii życiowej. Dla mnie każde życie jest cenne, również tej 

rybki, tego ślimaka. Dla Pana być może nie. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Pan radny Konstanty 

Grzegórski. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: Jak wiemy woda jest wartością najważniejszą bo jest 

życiodajna i strategiczna i tutaj chodzi o to, nie wiem czy dobrze myślę, skoro w tym 

wypadku są projekty nad wprowadzeniem podatku od wód opadowych, głębinowych, od 

różnych rzeczy to mam pytanie: jak jest zagospodarowywana u nas woda opadowa  

w obiekcie Technikum Ogrodniczym, z tego tytułu, że tam jest ładne parę arów dachów  

z obrynnowaniem. I gdyby tę wodę umiejętnie ze studzienkami redukcyjnymi … to już jest 

sztuka dla fachowca, który zna podatkowe prawo fizyki, że 0,5% spadku starczy, żeby woda 

popłynęła i rurka PCV, żeby korzeniami nie zarosło, może być 10 cm pod wierzchem, bo ja 

mam tak zmeliorowane podwórko, i skierowane tam gdzie chcę. I gdyby ta woda była 

skierowana na przestrzeni całego roku to podejrzewam, że ta retencja, która byłaby w tym 

zbiorniku byłaby wystarczającą ilością wody i wtedy byśmy uniknęli tego kosztownego 

dopompowywania a byłoby zagwarantowane życie szerszej gamy tych mikroorganizmów  

i całego tego życia w stawie. I gdyby to rozważyć, amatorsko tak po prostu, ile to jest tych 

opadów w skali roku, jaka jest powierzchnia i czy nie warto byłoby tym się zająć. To 

dzieciaki po godzinach w czynie społecznym by to zrobiły bo wystarczy lekko kopareczką to 

malutką, resztę zasypać i wychowanie przez ekologię byłoby lux. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Panie radny Konstanty Grzegórski, 

pewnych spraw nie można wykonać amatorsko. Nie można nawet rozważać ich wykonania  

w takim kontekście. A już na pewno jeśli chodzi o wykorzystanie młodzieży, to w tej chwili 

jest to, po prostu, niedozwolone. Myślę, że Pan Starosta nawet jeśli podejmie się wykonania 

tego działania zrobi to profesjonalnie.  

Szanowni Państwo, czy są jeszcze jakieś dodatkowe pytania związane z konkretną 

interpelacją? Nie ma. W związku z powyższym dziękuję bardzo.  

 

 

11. WNIOSKI I OŚWIADCZENIA RADNYCH. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Przechodzimy do punktu 11 - wnioski 

lub oświadczenia radnych. Informuję, że nad wnioskami i oświadczeniami radnych nie 
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prowadzi się dyskusji. Radny wypowiada się i my nie  ustosunkowywujemy się do tego co 

powiedział. Kto z Państwa chciałby zabrać głos w tym punkcie? Pan Konstanty Grzegórski. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: Ja będę z wami dzisiaj szczery. Szkoda, że nie ma tu 

kamery. Bo w sejmie by zobaczyli jak samorząd pracuje, jak się różni ale jak twórczo 

uchwały podejmuje. Dlatego mnie nie dziwi, że nasz radny do Senatu awansował by  

w Warszawie ich ucywilizował. Gdy więcej naszych pójdzie do Warszawy to będzie dobrze  

i gładko pójdą trudne sprawy. A wiedzą o tym nawet najstarsi, że prawdziwa kultura 

polityczna rodzi się na prowincji i na wsi. Bo się rozsądkiem kierują i stale tworzą i coś 

budują. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Panie radny czyli rozumiem, że tutaj 

oświadczył Pan wszystkim o swoim zadowoleniu z pracy naszej Rady w sposób wierszowany. 

Także bardzo dziękujemy. Czy ktoś z państwa jeszcze chciałby coś oświadczyć lub też 

wystąpić z wnioskiem? Proszę bardzo. 

 

 Radny Pan Konstanty Grzegórski: Chciałbym wykorzystać taką wspaniałą, radosną, 

świąteczną chwilę i jeżeli państwo pozwolicie to wyrażę to w krótkich swoich słowach.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Panie radny ja bym bardzo chciała, 

żeby Pan się zastanowił czy będzie to wniosek czy też oświadczenie a może będzie to 

informacja lub komunikat do kolejnego punktu. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: To na końcu.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Proszę poczekajmy na kolejny punkt  

a Pan spróbuje zakwalifikować to co Pan będzie chciał powiedzieć.  

 

  

12. INFORMACJE LUB KOMUNIKATY.   
 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Przechodzimy do punktu 12 - 

informacje lub komunikaty.  

Najpierw chciałabym ja zabrać głos bowiem mam dla Państwa cztery komunikaty. Pierwszy 

komunikat dotyczy informacji, którą Państwo orzynaliście. Z tego względu, że mamy zadanie 

polegające na udzielaniu nieodpłatnej pomocy prawnej, jest to zadanie z zakresu administracji 

rządowej realizowane przez powiat w porozumieniu z gminami lub tez samodzielnie. W dniu 

dzisiejszym otrzymałam od Pana Starosty informację o realizacji tego zadania zleconego  

w ostatnich trzech kwartałach 2016 roku. Państwo wszyscy tę informację otrzymaliście więc 

warto z nią się zapoznać, żeby mieć jakiś ogląd jak to wygląda w naszym powiecie. Tutaj 

mam pytanie do Pana Starosty czy Pan Starosta chciałby coś do tej informacji dodać czy też 

damy czas radnym, żebyśmy przeanalizowali i zastanowili się czy mają jakieś pytania.  

Kolejny komunikat bardzo miły to zaproszenie Pana Starosty na obiad. Pan Starosta 

serdecznie zaprasza. 

Kolejny komunikat to mój komunikat i to jest komunikat, o którym wszyscy wiedzą. Za 

tydzień piękne święta, najpiękniejsze święta w roku, choć ponoć mniej ważne aniżeli 

Wielkanocne ale, na pewno, dla nas przepiękne. Szanowni Państwo wszystkim Państwu 

składam serdeczne życzenia świąteczne. Szanowni Państwo aby te Święta dla wszystkich 

państwa były świętami cudownymi, pełnymi miłości, pełnymi rodzinnego gwaru oraz 

pełnymi pięknych polskich tradycji. Na nadchodzący Nowy Rok, przede wszystkim, życzę 
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Państwu dużo zdrowia, dużo spokoju oraz spełnienia wszystkich planów, zamierzeń i marzeń. 

Może nie bardzo górnolotnych, ale tych mniejszych. Proszę państwa nasze marzenia 

wszystkie pewnie nigdy się nie spełnią ale po co mielibyśmy żyć gdyby się od razu spełniły. 

W związku z tym, życzę Państwu, abyście te marzenia również na kolejny rok mieli 

przepiękne.  

Szanowni Państwo, mam jeszcze jeden komunikat. Ten komunikat dotyczy dnia bliższego 

aniżeli Święta Bożego Narodzenia bo dotyczy poniedziałku. Chciałam Państwa 

poinformować, że w poniedziałek Pan Starosta ma swoje imieniny. Korzystając z okazji, że 

dzisiaj jesteśmy tutaj wszyscy razem i Państwo radni i wszyscy Państwo dyrektorzy jednostek 

i służb, chcielibyśmy złożyć Panu serdeczne życzenia z okazji imienin.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu złożyła życzenia Staroście Aleksandrowskiemu oraz wręczyła 

okolicznościowy bukiet kwiatów.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Proszę bardzo Pan Konstanty 

Grzegórski. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski: Po zakończeniu sesji dostaliśmy zaproszenie na 

uroczysty obiad w związku z czym chciałem poszperać w pamięci jak tu wytworzyć tę miłą 

atmosferę i znalazłem taki wiersz z 1991 roku i on pasuje jak ulał. Nosi tytuł Wigilia. Święta, 

święta, święta, wieczór wigilijny. Najpiękniejsze święto ze wszystkich rodzinnych. 

Przyjeżdżają dzieci, ojcom się kłaniają. Składają życzenia, opłatkiem się łamią. Po chwili 

zadumy każdy ulgę czuje i za swoje błędy mocno dziś żałuje. Żal nie wystarczy, potrzebna 

poprawa. A jak sami wiemy to nie łatwa sprawa. Bo gdy raz pobłądzisz, nim się zorientujesz 

to jak w gęstej mgle tak w błędach dryfujesz. A kiedy przepłyniesz ocean pomyłek, chciałbyś 

je naprawić lecz czas na odpoczynek. I taki zgorzkniały siadasz przy wieczerzy. Czas ci niesie 

ulgę bo czas rany leczy. Patrzysz dookoła czy wszyscy przy stole. Pali się choinka, nastrój jest 

radosny i znowu na chwilę prysną wszystkie troski. Zaśpiewasz kolędę, Bogu podziękujesz za 

to żeś już starszy i nieźle się czujesz. Pomimo słabszego słuchu i wzroku życzę wam 

wesołych Świąt i do siego roku.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Dziękuję bardzo. Aczkolwiek Panie 

Konstanty myślałam, że  będzie bardziej optymistycznie. Bo ja życzę Państwu, żebyście już 

byli w tym dobrym nastroju nie tylko na chwilę w ten wigilijny dzień. Proszę Państwa myślę, 

że ten rok kończymy naprawdę w bardzo dobrym nastroju. Dzisiaj pięknie uchwalony budżet, 

Święta tuż, tuż. Więc nic innego nie pozostało jak tylko już zacząć się cieszyć. Nie czekajmy 

do 24 grudnia tylko cieszmy się z tego co udało nam się zrobić w tym minionym roku.  

 

 

13. ZAMKNIĘCIE OBRAD XIX SESJI RADY POWIATU. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Renata Golec: Bardzo Państwu dziękuję za te 

dzisiejsze obrady. Życzę wszystkiego dobrego na te kolejne dni tego roku i cały rok następny. 

Zamykam obrady XIX sesji Rady Powiatu Aleksandrowskiego.  

Proszę wstać do hymnu.  

 

Zamknięcie obrad XIX sesji nastąpiło o godzinie 12
55

. 
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4. Zaproszenia na XIX sesję Rady Powiatu  z dnia 8 grudnia 2016 roku. 

5. Lista imienna gości zaproszonych na XIX sesję Rady Powiatu. 

6. Lista obecności radnych na XIX sesji Rady Powiatu. 

7. Lista obecności zaproszonych gości na XIX sesji Rady Powiatu. 

8. Porządek obrad XIX sesji Rady Powiatu. 

9.  Projekt uchwały w sprawie wykonania uchwał Rady Powiatu podjętych na XVII  

i XVIII sesji. 

10. Uchwała Nr XIX/248/2016 w sprawie wykonania uchwał Rady Powiatu podjętych na 

XVII i XVIII sesji. 

11. Projekt uchwały w sprawie sprawozdania Starosty z działalności Zarządu Powiatu za 

okres między XVII a XIX sesją Rady Powiatu. 

12. Uzupełnienie z prac Zarządu Powiatu z dnia 15 grudnia 2016 roku. 

13. Uchwała Nr XIX/249/2016 w sprawie sprawozdania Starosty z działalności Zarządu 

Powiatu za okres między XVII a XIX sesją Rady Powiatu. 

14. Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Rady Powiatu Aleksandrowskiego na 

2017 rok. 

15. Uchwała Nr XIX/250/2016 w sprawie ustalenia planu pracy Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego na 2017 rok. 

16. Projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego na 2017 rok. 

17. Uchwała Nr XIX/251/2016 w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji Rady 

Powiatu Aleksandrowskiego na 2017 rok. 

18. Projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia rocznego planu kontroli i pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Aleksandrowskiego na 2017 rok. 

19. Uchwała Nr XIX/252/2016 w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli i pracy 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Aleksandrowskiego na 2017 rok. 

20. Projekt uchwały w sprawie  rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo – Opiekuńczego w Raciążku. 

21. Uchwała Nr XIX/253/2016 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Leczniczo – Opiekuńczego w Raciążku. 

22. Projekt uchwały w sprawie  zamiany nieruchomości gruntowej oznaczonej numerem 

ewidencyjnym 29/11 o pow. 0,0600 ha położonej w obrębie Walentynowo, gmina 

Dąbrowa Biskupia stanowiącej własność Powiatu Aleksandrowskiego będącej  

w trwałym zarządzie Domu Pomocy Społecznej w Zakrzewie na działkę sąsiadującą  

o numerze ewidencyjnym 29/13. 

23. Uchwała Nr XIX/254/2016 w sprawie zamiany nieruchomości gruntowej oznaczonej 

numerem ewidencyjnym 29/11 o pow. 0,0600 ha położonej w obrębie Walentynowo, 

gmina Dąbrowa Biskupia stanowiącej własność Powiatu Aleksandrowskiego będącej  

w trwałym zarządzie Domu Pomocy Społecznej w Zakrzewie na działkę sąsiadującą  

o numerze ewidencyjnym 29/13. 

24. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XII/187/2016 Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego z dnia 15 kwietnia 2016 r. w sprawie określenia zadań  

z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, na realizację 

których przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
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Niepełnosprawnych w 2016 roku. 

25. Uchwała Nr XIX/255/2016 zmieniająca uchwałę Nr XII/187/2016 Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego z dnia 15 kwietnia 2016 r. w sprawie określenia zadań  

z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, na realizację 

których przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2016 roku. 

26. Projekt uchwały w sprawie  przyjęcia darowizny przez Powiat Aleksandrowski. 

27. Uchwała Nr XIX/256/2016 w sprawie przyjęcia darowizny przez Powiat 

Aleksandrowski. 

28. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr IX/153/2015 Rady Powiatu  

w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 18 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia 

budżetu powiatu aleksandrowskiego na rok 2016. 

29. Uchwała Nr XIX/257/2016 zmieniająca uchwałę Nr IX/153/2015 Rady Powiatu  

w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 18 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia 

budżetu powiatu aleksandrowskiego na rok 2016. 

30. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr IX/154/2015 Rady Powiatu  

w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 18 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej prognozy Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2016 – 2034. 

31. Uchwała Nr XIX/258/2016 zmieniająca uchwałę Nr IX/154/2015 Rady Powiatu  

w Aleksandrowie Kujawskim z dnia 18 grudnia 2015 roku w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej prognozy Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2016 – 2034. 

32. Projekt uchwały w sprawie  uchwalenia budżetu Powiatu Aleksandrowskiego na rok 

2017. 

33. Uchwała Nr XIX/259/2016 w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Aleksandrowskiego na rok 2017. 

34. Uchwała Nr 1/P/2016 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 2 grudnia 2016 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 

uchwały budżetowej Powiatu Aleksandrowskiego na 2017 rok. 

35. Projekt uchwały w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Aleksandrowskiego na lata 2017 – 2034. 

36. Uchwała Nr XIX/260/2016 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2017 – 2034. 

37. Uchwała Nr 1/WPF/2016 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 2 grudnia 2016 roku w sprawie wyrażenia opinii 

o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Aleksandrowskiego. 

38. Projekt uchwały w sprawie  uznania wezwania do usunięcia naruszenia prawa za 

bezzasadne. 

39. Uchwała Nr XIX/261/2016 w sprawie uznania wezwania do usunięcia naruszenia 

prawa za bezzasadne. 

40. Informacja o realizacji zadania zleconego z zakresu administracji rządowej 

realizowanego przez powiat aleksandrowski w zakresie przewidzianym ustawą z dnia 5 

sierpnia 2015 roku o nieodpłatnej pomocy prawnej oraz edukacji prawnej – trzy 

kwartały 2016 roku. 
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Protokół XIX sesji sporządzająca podpisała dnia 4 stycznia 2017 roku.         

 

 

Protokolant: 

Agnieszka Sobiecka – Podlewska   ........................................... 

 

 

 

 

 

ZATWIERDZAM 

Przewodnicząca Rady Powiatu 

 

Renata Golec 


